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str. 2

 Zasedání obecního zastupitelstva se bude konat 
19.6.2006, jako obvykle v jídelně ZŠ, kam jste 
srdečně zváni. 
 V současné době se věnujeme naší největší akci, 
tedy druhé etapě rekonstrukce komunikace na Malé 
Straně. Za pomoci stavební komise a především 
Pavlíny Hofmanové, jsme vytvořili výzvu na 

předložení nabídek s tím, že byla stanovena jednoznačná a měřitelná 
kritéria výběru a jejich váha. Cena 60%, doba výstavby v měsících 20% 
a cena financování (úroková sazba) 20%. Jmenovaná výběrová komise 
ve složení ing. Bohata, ing. Kummer, ing. Šípek, V. Cejnar a Z. Kupka 
jednoznačně stanovila nejlepší nabídku od firmy COLAS CZ, která 
nejlépe splnila hodnocená kritéria a s touto firmou nyní připravujeme 
definitivní znění smlouvy. Své nabídky předložily i další oslovené 
firmy SSŽ a.s., M-silnice a.s., NOVOSTAV s.r.o., POPR spol.s r.o., 
omluvily se firmy STRABAG a.s. a Chládek & Tintěra. Všem firmám, 
které si daly práci se zpracováním nabídky ještě jednou touto cestou 
děkuji.
 Zakázka je koncipována tak, že celé dílo, (komunikace s odvodněním 
od evangelického kostela až ke Špryňarovým), bude provedeno v letošním 
roce a splácet jej budeme v období tří let. Vyprojektována je komunikace 
s odvodněním, zatrubení otevřené části Černilovského potoka u hasičárny 
i vjezdy k jednotlivým nemovitostem. Vjezdy však součástí zakázky 
nebudou, vlastníkům nemovitostí bude umožněno, aby si je provedli na 
vlastní náklady buď sami, nebo pomocí dodavatelské firmy, obec si zajistí 
položení chrániček.
 Předpokládáme, že stavba začne v druhé polovině června a do-
končena bude v říjnu. 

 V koordinaci s rekonstrukcí komunikace, musí být položen 
v úseku od Špryňarových ke staré škole čp.2 Kanalizační sběrač „A“. 
I na tuto stavbu jsme provedli poptávku, vybrána byla firma VAK 
STAVBY, spol. s r.o., jejíž nabídka byla nejlevnější a máme s ní dobré 
zkušenosti.
 Při realizaci obou těchto akcí se musíme připravit na dopravní 
omezení, výsledek bude jistě stát za to.

Ing. Stanislav Javůrek

Zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
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Dění v mikroregionu

 Vážení a milí spoluobčané, kolegové, přátelé, prostě 
všichni lidičky našich obcí Černilovska!

 Je to tady. Náš mikroregion slaví svůj velký úspěch 
a vám dává velkou příležitost. Ať chcete nebo ne, 
pokroku se zabránit nedá a my ve středu dne 14.6.2006 

v knihovně v Černilově slavnostně zahajujeme provoz veřejně 
přístupného internetu v Mikroregionu Černilovsko. A co více, 
projekt o rozpočtu 2,3 mil. Kč se nám daří financovat z 85% 
z evropských fondů a Ministerstva pro místní rozvoj z programu 
SROP. Jsme rádi, že poctivá práce a soudržnost našich obcí se 
zase jednou vyplatila. Celkem se v rámci projektu instalovalo 
26 ks počítačů připojených na vysokorychlostní internet, 8 ks 
multifunkčních zařízení, 4 ks tiskáren, 1 scanner, 1 dataprojektor 
a 1 interaktivní tabule. Celkem 10 veřejně přístupných míst 
internetu se vybavilo příslušným nábytkem a ve třech místech se 
provedly stavební úpravy.

 Ale co že to přinese vám, občanům? 
Řada z vás už jistě s internetem běžně pracuje 
v zaměstnání, někteří jsou tzv. „on line“ 
i doma. Pro vás, kteří tuto možnost nemáte, 
jsou tady právě veřejně přístupné internety 
a ode dneška skutečně ve všech obcích našeho 
mikroregionu. A tam, kde již dříve fungovaly, 

jsou posíleny o další místa. A nejde jenom o počítače, ale také 
o kvalitní přídavná zařízení, která Vám např. umožní vytisknout si to 
důležité, co na internetu vyhledáte nebo si můžete přinést fotografii 
či listinu, naskenovat ji a poslat kamarádovi e-mailem. Můžete si 
zde zřídit svoji osobní elektronickou adresu a odesílat nebo přijímat 
elektronickou poštu. A hlavně: pokud neumíte sami všechny tyto 
věci provést, pomůže vám proškolená obsluha (i ona se zaučuje, 
prosíme o trpělivost). I když přednostně budeme mít snahu, aby 
co nejvíce občanů samo používalo internet, může obsluha pro 
velké odpůrce moderních technologií vše zařídit sama. Babičky 
a dědečkové tak mohou klidně poslat elektronický pozdrav svým 
vnoučatům, která se dnes ve škole k internetu běžně dostanou. A to 
by bylo překvapení! Hlavně se nebojte, nestyďte, zkrátka přijďte! 
Použití počítačů i připojení k internetu je zdarma, zpoplatněny 
jsou pouze tisky (za režijní ceny), popřípadě je vybírán poplatek, 
který alespoň částečně pokryje náklady spojené s dozorem. To je 
v kompetenci jednotlivých obcí. 
 A kde najdete veřejně přístupné internety? Většinou v knihovnách 
a na obecních úřadech, konkrétně: v Černilově v knihovně, v základní 
škole a na obecním úřadu, v Lejšovce v knihovně, v Libníkovicích 
v knihovně a na obecním úřadu, v Libranticích v knihovně a na 
obecním úřadu, v Libřicích v knihovně, ve Skalici v knihovně 
a v hasičské zbrojnici, ve Smržově na obecním úřadu a ve Výravě na 
obecním úřadu.
 Více informací o místech, otevírací době a službách naleznete 
v letáčku, který si dovolíme distribuovat přímo do vašich poštovních 
schránek. Informace také budou vyvěšeny na úředních deskách a na 
webových stránkách www.cernilov.cz .
 Takže pusťte poštovní holuby na svobodu a zasedněte k počítači!

Ing. Stanislav Javůrek
předseda svazku obcí Mikroregion Černilovsko 

Ing. Jitka Benešová
OHGS s.r.o. (manažerka projektu).

Veřejně přístupný internet 
v Mikroregionu

Černilovsko Zprávy z černilovské radnice

OBEC SKALICE
Z jednání zastupitelstva

 Zastupitelstvo Obce Skalice na svém zasedání dne 10. 4. 2006 
projednávalo investiční záměr společnosti Zemědělská vodohos-
podářská správa – Oblast povodí Labe vystavět na Černilovském 
potoce nad Skalicí suchou nádrž tzv. poldr. Současný stav je takový, že 
Černilovský potok po soutoku s Librantickým potokem pokračuje jako 
Piletický potok a v městě Hradec Králové ústí do Labe. Při povodňových 
průtocích dochází k vylévání vody z koryta v obci Skalice, Skalička 
a následně po soutoku s Librantickým potokem v obci Rusek, dále 
jako Piletický potok se jeho vody vybřežují v městě Hradec Králové, 
v místních částech Pouchov, Věkoše, Slezské předměstí. Tyto rozlivy 
v uvedených obcích ohrožují nemovistosti. Povodí Černilovského 
potoka o celkové ploše 10,666 km2 je bezlesé a tvoří jej z největší části 
orná půda. Účelem tohoto záměru je vybudovat suchou nádrž, která 
utvoří s další navrhovanou suchou nádrž Rusek /Bukovina/ soustavu 
dvou suchých nádraží pro ochranu obcí Skalice, Skalička a částí města 
Hradec Králové. Investiční záměr uvažuje o technickém řešení – 
výstavbě zemní sypané hráze o výšce 2,5 m, objemem povodňové vlny 
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274,00 m3, maximální objem zadržované vody 262 637 m3. Plocha 
povodí by měla činit nad navrženým poldrem 7,588 km2, plocha 
chráněného území včetně zastavěné plochy obce je zhruba 110 ha. 
Akce by neměla mít negativní dopady na životní prostředí. Navrhovaná 
stavba by měla zajistit protipovodňovou ochranu obcí Skalice, Skalička 
a především se bude podílet na ochraně místních částí města Hradec 
Králové: Rusek, Pouchov, Věkoše a Slezské Předměstí. Investiční 
záměr byl zpracován ZVHS – Oblast povodí Labe a zpracoval ho 
ing. J. Vočadlo, byl schválen ing. Milošem Havlem, ředitelem ZVHS-
OP Labe. Výstavba by se měla uskutečnit v roce 2007.

Eva Ornstová - místostarosta

OBEC LEJŠOVKA

V květnu se konalo veřejné zasedání obecního zastupitelstva 
a projednalo tyto body:

 Na fotbalový turnaj, rybářské závody a soutěž v požárním sportu 
se přispěje po 2.000 Kč. Na dětský den 1.000 Kč.

 Byl schválen příjem dotace z Programu obnovy venkova na opravu 
a zpevnění místních komunikací v majetku a správě Obce Lejšovka 
ve výši 326.235 Kč. Starosta je pověřen realizací výběrového řízení. 
Pravděpodobný termín uskutečnění je v roce 2006.
 Dotace na opravy na obecním hřbitově dosud nebyly u posky-
tovatele dotací projednány.

 Byl schválen záměr vymalovat chodbu a třídu včetně úprav pro 
volební místnost v budově obecního úřadu. Částka nesmí přesáhnout 
14.000 Kč.

 SDH bude koupen technický materiál za 7.000 Kč.

 Na účet obce byla přijata částka 17.306 Kč určená k realizaci voleb.
Ing. Václav Bartoň

člen komise pro sport a kulturu

Z květnového zasedání
obecního zastupitelstva

 Zastupitelstvo v únoru zprostilo z funkce místo-
starosty pana Jiřího Eliáše a to na základě jeho vlasní 
žádosti. Pracovní povinnosti pana Eliáše převzal 
místostarosta Jan Špatenka, a to s účinností od 1. února. 
Dalším bodem bylo projednání a následné schválení 

rozpočtu na rok 2006. Rozpočet byl schválen jako nevyrovnaný - 
celková výše činí 2 979 660,- Kč (z toho 1 022 780,- Kč je zůstatek 
z roku 2005, 1 956 880,- Kč jsou plánované příjmy na rok 2006), 
rozpočtové výdaje činí 2 979 660; Kč. Schválen byl i příspěvek pro 
Mikroregion Černilovsko. Zastupitelé byli seznámeni s výsledkem 
provedené inventury v místní knihovně - stav knihovního fondu 
činí 3 800 knih. Starosta informoval o podání žádosti na Úřad práce 
o přidělení dvou pracovníků na veřejně prospěšné práce. 
 Byly projednány žádosti o dotace na letošní rok a to na opravu 
příjezdové cesty k Dugasovým spolu s prostranstvím před Petrášovými, 
dále cesty u bytovky na hřiště SK Slavia, chodníku od bývalého 
obecního úřadu po dům paní Blažkové a 3 nové sloupy stávajícího 
věřejného osvětlení v celkové výši nákladů 502 000,- Kč - výše 
požadované dotace činí 251 000,- Kč. Na závěr došlo k vyhodnocen 
tradičniho obecního plesu a dětského karnevalu - obě akce se líbily.
 Při dalším jednání zastupitelstva se řešila situace okolo 
postupu při výskytu ptačí chřipky. Úřad práce poskytl příspěvek 
na 2 pracovníky pro úklidové a drobné údržbářské práce v obci 
v celkové výši 121 600,- Kč - zastupitelstvo smlouvu odsouhlasilo. 
Starosta obce pozval zástupce firmy PIEZOKERAMIKA k jednání 
ohledně ochrany ovzduší a spodních vod. Na základě jednání místo 
nevyhovujíclho septiku firma zbuduje čističku odpadních vod.

OBEC LIBŘICE

 Zastupitelstvo projednalo a schválilo závěrečný účet obce za 
rok 2005 i Mikroregionu Černilovsko. Kvůli čím dál náročnějšímu 
vedení účetnictví byl pro účetní schválen nákup nového počítače 
včetně tiskárny. Stávající počítač bude využíván zastupiteli pro jejich 
práci. Schválením pronájmu bylo zajištěno chráněné parkování 
techniky obce v krytém objektu. VČE má ve vesnici pokračovat 
v rekonstrukci další části vedení elektřiny. V současné době se 
projednává projekt. Před závěrečným dokončením je instalace 
nových počítačů do internetové místnosti na obecním úřadu, která 
bude součástí místní knihovny. Mládež tak bude mít lepší možnost 
připojení na intemet. Cenu počítačů a vybavení z větší části pokryla 
získaná dotace. Před zastupitelstvem nyní stojí úkol připravit oslavy 
výročí 650 let založení obce. Oslavy jsou naplánované na polovinu 
června letošního roku.

Za zastupitelstvo obce Eva Hynková

Na veřejném zasedání obecního zastupitelstva
dne 20. 4. 2006 byl:

 1) Projednán a schválen závěrečný účet Obce Smržov za rok 
2005, jehož jednou částí je audit za rok 2005, který dopadl 
bez závad.

 2) Projednán a schválen rozpočtový výhled pro Obec Smržov na 
roky 2006 až 2010

 3) Projednány návrhy na změny územního plánu Obce Smržov 
pro katastrální území Smržov a Hubíles. Schválené návrhy 
byly předány ke zpracování na město Hradec Králové odbor 
hlavního architekta.

 4) Bylo jednáno o stížnosti na havarijní stav vozovky mezi 
Smržovem a Smiřicemi. Zatím jsme neobdrželi závaznou 
odpověď, kdy bude vozovka opravena.

 5) V současnosti je prodejna potravin v Hubílese uzavřena, není 
zájemce o pronájem. Nové podmínky pronajmutí, bez poplatku 
za nájem, popřípadě příspěvek na náklady na provoz prodejny. 

 6) Účetnictví Obce Smržov se v současné době zpracovává na 
Obecním úřadě ve Smržově. Smlouva na zpracování byla 
uzavřena s paní Vlastou Johnovou ze Smržova.. 

 7) V současné době probíhají intenzivní práce na výstavbě nového 
antukového hřiště na tenis v Hubílese a oprava antukových 
hřišť ve Smržově. Probíhají práce na rekonstrukci požární 
zbrojnice ve Smržově a čekárně ve Smržově. Na pracích se 
podílejí SDH Hubíles a sportovci z Hubílesa, SDH Smržov 
a sportovci ze Smržova. Při pracích ve Smržově také pomáhá 
odsouzený, který jako výkon trestu byl odsouzen ke 150 
hodinám veřejně prospěšných prací. Byla uzavřena dohoda, 
že si tyto veřejně prospěšné práce odpracuje u Obce Smržov.

 8) Opravu sociálního zařízení v restauraci u koupaliště ve 
Smržově se pomalu chýlí ke konci. Bylo provedeno zateplení 
sociálního zařízení, sádrokartonový strop, nová dlažba a nové 
obklady a nová WC. 

 9) V nové zástavbě ve Smržově se před rodinnými domky, které už 
jsou zkolaudovány nebo se kolaudují, dělají nové chodníky. 

 10) Na Obecním úřadě ve Smržově bude k dispozici internet 
pro veřejnost . Počítač jsme obdrželi z dotace Mikroregionu 
Černilovsko.

 11) Na Obecním úřadě ve Smržově je k nahlédnutí návrh na 
osázení prostranství v nové zástavbě ve Smržově.

 12) Obecní úřad Smržov zakoupil drtič větví do průměru dřeva 
9 cm.

 13) Pan Aleš Dendiš daroval mládeži z Hubílesa sportovní 
vybavení na dětské hřiště, za což mu jménem Obce Smržov 
děkujeme.

SMRŽOV A HUBÍLES
Veřejné zasedání obecního zastupitelstva

dne 20. 4. 2006
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OBEC VÝRAVA
Zprávy z obecního úřadu

 Zastupitelstvo obce schválilo závěrečný účet roku 2005 bez 
výhrad. 
 Obci Výrava byla potvrznena dotace na výstavbu chodníků 
z prostředků „Programu na obnovu venkova r. 2006.ve výši cca 
300.000,-Kč.
 Obecní úřad připravuje u příležitostvi srazu rodáků vydání 
„Almanachu obce Výravy.“

Z ČERNILOVSKÉ KNIHOVNY

A je to tady…!

 V loňském roce byla naší knihovně přislíbena 
nová počítačová technika, z velké části financovaná 
z evropských fondů – SROP = Společný regionální 
operační program. Grant byl schválen a ve druhém 
čtvrtletí letošního roku se vše realizovalo. 

 Černilovská knihovna získala 4 zbrusu nové super počítače, 
velice kvalitní bezdrátovou síť, takže se již nemotáme do kabelů, 
laserovou tiskárnu, tabulový skener, nové stolky pod počítače a nové 
židle.

 Protože „neopouštím staré známé pro nové“, musela jsem najít 
řešení, kam se vší tou novou i starou technikou do tak malých prostor. 
Truhlářství Jana Skákala mělo zase napilno, ale dílo se zdařilo do 
termínu. Naše knihovna v současné době „disponuje“ 7 počítači, 
z toho 2 jsou opravdoví dědečkové, ale on-line vyhledávání knih 
zvládnou hravě. Do provozu byla nová technika uvedena 10. května. 
Děti se již nemohly dočkat a již před třináctou hodinou „bušily“ na 
dveře! Smůlu měl, kdo nebyl objednán. Internet je na 5 počítačích, 
veřejně přístupný internet na 4. 

Nové počítače jsou stále „v obležení“.

Čerství čtenáři z první třídy v knihovně.
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POD ŠKOLNÍ STŘECHOU

Činnost školské rady při ZŠ Černilov

 Zatím je v půjčovní době neustále obsazeno, jistě i z toho 
důvodu, že přístup na internet je již druhým rokem zdarma. Platí se 
jen tisk a ten je nyní z nové tiskárny „za hubičku“. (Barevné foto A 4 
za 5,- Kč…). Ještě není vše doladěno, ale správce sítě a knihovního 
programu ing. Luděk Škrabal si opravdu „máknul“.
 18. dubna se konala beseda „Nová pravidla silničního provozu, 
bodový systém aneb jak nepřijít o řidičák“. Od pana Jaroslava Blehy 
jsme se dozvěděli vyčerpávající informace a touto cestou mu ještě 
jednou děkujeme.
 20. dubna navštívili naši knihovnu předškoláci ze 3. třídy MŠ 
v Černilově. Paní učitelky Alena Rychtaříková a Zdena Svobodová 
přinesly několik velice zdařilých kreseb svých svěřenců. Kresby 
putovaly ihned na nástěnku a dvě ozdobily dřevěný domeček.
 21. dubna přišli do knihovny již skoro čtenáři – žáci 1. třídy ZŠ 
v Černilově s paní učitelkou Martinou Cachovou. Paní učitelka se má 
co ohánět. Prvňáčků je v jedné třídě tolik, že se nemohli sesednout 
na schůdky. Každý žáček přečetl jednu větu z pohádky Perníková 
chaloupka. Pan Prokeš jejich výkon natočil na video, takže svoje 
čtenářské umění budou moci zhlédnout v televizi. Potom každému 
z nich za jejich snažení ustřihla „malá čarodějnice“ perníček, 
zavěšený na střeše chaloupky. Perníčky klouzaly jako po skluzavce 
a dětem to přišlo neobyčejně k smíchu! Někteří by si perník nejraději 
snědli před obědem, ale poslouchat se musí, takže si nedočkavci nesli 
perníčky polorozbalené.

Ještě něco ze statistiky

 V loňském roce navštívilo naši knihovnu 
4477 uživatelů. Registrovaných čtenářů bylo 
334, z toho 117 dětí do 15 let. Zapůjčeno 
bylo celkem 28932 knih a časopisů. Naučné 
literatury pro dospělé 12100 výpůjček, beletrie 
8981. Naučných pro děti 2461 a beletrie 5370. 
V knihovně máme 17020 knihovních jednotek, 

z toho 68 CD. 57 knih bylo zapůjčeno pro potřeby našich čtenářů 
prostřednictvím MVS (meziknihovní výpůjční služba), což je služba 
bezplatná. Knihy jsou elektronicky objednány nejčastěji z Vědecké 
a studijní knihovny v Hradci Králové.
 Jsem velice ráda, že rekonstrukce jak prostor, tak technického 
vybavení je skoro hotova. Nyní naše knihovna splňuje všechny 
standardy a v mnohém na více než 300%!
 Naši čtenáři jsou zatím podle slov uznání velice spokojeni jak 
s vybavením, tak i se službami, které jim knihovna již může nabídnout! 
Ještě nás čeká zaktualizovat webové stránky, doplnit je o knihovny 
mikroregionu, kam také byla ze stejného grantu zakoupena nová 
technika. Do všech knihoven byl přidělen alespoň jeden nový počítač 
a multifunkční tiskárna. Fotodokumentace z přidělených knihoven 
bude prezentována v příštím čísle.
 Na závěr bych všem svým čtenářům chtěla opět poděkovat za 
shovívavost, protože zdaleka ne všechny knihy jsou tam, kde mají 
být. Ale již opravdu bylo dost stěhování a nyní teprve nastane čas 
úklidu a nastolení relativního přehledného systému!

Eva Skákalová

 Místní knihovna opět děkuje touto 
cestou panu Zdeňku Hofmanovi za knihu 
„Broučci“od Jana Karafiáta, kterou 
ilustroval. V knize se dočteme, že: „Fakt 
pěkné ilustrace Zdeněk Hofman 2006, www.
dexempo.cz, Úžasná grafická spolupráce 
Hana Prokopová, záludnosti jazyka českého 

pečlivě zkontrolovala Miloslava Baldová,…“

Poděkování

 V roce 2005 byly v knihovně provedené úpravy prostor. Zvýšil 
se počet polic, přístupnost ke knihám a osvětlení místnosti. Počet 
registrovaných čtenářů dosáhl počtu 54 (to je přibližně 20 % 
obyvatel obce) , z toho dětí do 15 let bylo 13. Při 546 registrovaných 
návštěvách si vypůjčili celkem 2 125 knih a časopisů. Hodně 
se půjčovaly romány pro ženy, dětské knihy a naučná literatura. 
Průměrný roční počet výpůjček na 1 návštěvníka činil 3,49 knihy 
a na 1 čtenáře 3,49 knihy.
 V únoru proběhla v knihovně celková inventarizace knihovního 
fondu. Ten k 1. lednu činil 3 767 knih - z toho beletrie 3 346 kusů 
a naučné 421 děl. Náklady na nákup 362 nových knih činily 
26 018,- Kč. Součásti knihovny je i internet, který využívá hlavně 
mládež - ti ho využili celkem 110 x.

Eva Hynková, knihovnice

Místní knihovna v Libřicích

 Jak jsme již informovali 
v minulém čísle zpravodaje, byla 
při Masarykově jubilejní základní 
škole v Černilově zřízena školská 
rada. Do této rady byli jmenováni 
nebo zvoleni: MUDr. Aleš 
Fibír a Mgr. Vojtěch Šůstek za 

zřizovatele, Mgr. Alena Svobodová a Ing. Marek Zelenka jako 
zástupci rodičů a Mgr. Eva Šrámková s Mgr. Janou Hofmanovou 
jako zástupci učitelského sboru. 

 Školská rada byla zřízena na základě nového školského zákona 
(č.561/2004 Sb.) a k jejím hlavním úkolům patří zejména schvalování 
výroční zprávy školy, školního řádu, pravidel pro hodnocení 
vzdělávání žáků. Rada se také může vyjadřovat k návrhům školního 
vzdělávacího programu, rozpočtu a hospodaření školy, podílet se 
na zpracování koncepčních záměrů školy, projednávat inspekční 
zprávy a rada také může podávat podněty řediteli školy, zřizovateli 
a orgánům státní správy. Rada nemá žádné přímé exekutivní 
pravomoci.

 První zasedání školské rady se konalo 17. ledna 2006. V jeho 
průběhu si přítomní zvolili jako předsedu MUDr. Aleše Fibíra a schválili 
jednací řád školské rady. Od té doby se členové školské rady sešli 
ještě 7. března a 23. května 2006, kdy se zúčastnil také ředitel školy 
Mgr. Aleš Páv. Školská rada mimo jiné projednala a nakonec schválila 
školní řád a řád školní družiny ZŠ Černilov, seznámila se s výroční 
zprávou ZŠ za rok 2004/2005, s rozpočtem školy na rok 2006, ředitel 
školy informoval o srovnávacích testech, kterých se škola pravidelně 
účastní, o výsledcích přijímacích řízení na střední školy v uplynulých 
třech letech, o účasti žáků školy v různých soutěžích a též o tom, jak 
hodnotí práci pedagogického sboru školy. Příští zasedání se uskuteční 
19. září 2006 a na programu bude například projednání řádu mateřské 
školy či školní stravování.

 Aktuální informace o činnosti školské rady, kontakty na jed-
notlivé její členy, jednací řád a přijaté dokumenty je možno nalézt na 
internetových stránkách školy www.cernilov.cz. Kdokoli z rodičů, 
žáků i ostatní občané mají možnost obrátit se na školskou radu 
s podnětem nebo připomínkou. Lze použít buď speciální e-mailovou 
adresu: skolnirada@cernilov.cz, ke které mají přístup pouze členové 
školské rady, nebo zaslat podněty na níže uvedenou adresu Obecního 
úřadu v Černilově. 

Školská rada ZŠ Černilov, 
Mgr. Vojtěch Šůstek, 

Obecní úřad Černilov, 503 43
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Přijímací zkoušky

 Dne 24.4.2006 prožívali žáci 9.tříd a několik žáků nižších 
ročníků ZŠ Černilov svůj den „D“. Na tento den byl totiž vypsán 
termín přijímacích zkoušek na střední školy pro příští školní rok. 
A jaké byly výsledky?
 Pro všechny žáky 9.tříd dopadly „přijímačky“ velmi dobře, neboť 
na základě svých vědomostí, dovedností a správné volby střední 
školy byli všichni přijati v 1.vypsaném termínu. Ze 47 žáků obou tříd 
jich 29 bude studovat maturitní obory, 18 žáků si zvolilo obor učební. 
Již tradičně se řada našich žáků v přijímacím řízení umístila ve velké 
konkurenci na předních místech. Úspěšní byli i někteří žáci nižších 
ročníků - 1 žák 5.třídy byl přijat ke studiu na víceletém Gymnáziu B. 
Balbína a rovněž jeden žák 7.třídy do šestiletého studia na Gymnáziu 
B. Němcové v Hradci Králové.

VŠEM ŽÁKŮM BLAHOPŘEJEME A PŘEJEME ÚSPĚŠNÉ 
VYKROČENÍ DO NOVÉHO PROSTŘEDÍ!

Mgr. Hana Příhodová

Turnaj ve florbalu

 V měsíci březnu a dubnu se uskutečnil na naší škole 
turnaj ve florbalu. Hrálo se ve dvou kategoriích: chlapci 
a děvčata 3. – 6. tříd a chlapci 7. – 9. tříd.
 Turnaj se hrál tabulkově, tudíž hrál „každý s každým“.

V mladší kategorii bylo odehráno 15 zápasů. A jak to dopadlo?
 - na 1. místě se umístilo družstvo ve složení: Dugas, 
Mikolášek, Fibiger
 - na 2. místě skončili hráči Benák, Špaček, Drahorád
 - na 3. místě skončili hráči Daniš, Čuda, Svíčka.
 Titul nejlepšího střelce soutěže získal Dugas Daniel ze 6. B.

Do starší kategorie bylo přihlášeno 5 družstev.
 Odehrály se však pouze čtyři zápasy. Ostatní se pro neúčast 
kompletních družstev nekonaly a tato soutěžní kategorie byla 
zrušena.
 Součástí soutěže byla také hlavní cena mezi vítězi obou kategorií 
o „pohár ředitele školy“.
 K tomu však nedošlo, jelikož vítěz starší kategorie není znám.
Pohár ředitele školy tak získává vítězné družstvo
mladší kategorie, tedy florbalisté:
 Daniel Dugas, Roman Mikolášek, David Fibiger

Mgr. Aleš Páv

 28. března jsme se se žáky 9. tříd vydali na dlouho objednanou 
exkurzi do Terezína. Exkurze bývají někdy pro žáky pouhé „ulití se ze 
školní docházky“, suché, nezáživné, ale přesto plné legrace a dobré 
zábavy. Tahle exkurze měla být ale něčím jiným. Doufala jsem 
v to už před exkurzí, kdy jsme s dětmi řešili problémy holocaustu, 
antisemitismu, násilí a zla. Díky skvělé spolupráci s pracovníky 
Terezínské iniciativy, kteří mi poslali spoustu materiálů už před 
exkurzí, byly děti připraveny na to, co je asi čeká. Myslím, že si to 
uvědomily ve chvíli, kdy jsme vjeli z hranice města. Uviděli jsme 
pevnost, z jejíž hradeb čišel chlad a utrpení. Před ní hřbitov, kterému 
vévodil ohromný kříž. A to byl teprve začátek.
 Naše „putování“ Terezínem začalo v Muzeu ghetta. Nikdo z dětí 
ani nedutal, když slyšely, jaké hrůzy se zde odehrávaly.
 Potom jsme prošli celým městem, všemi místy té hrůzy. Prošli 
jsme ubytovny Židů, kteří zde byli natlačeni v malých místnostech, 
v hrozných podmínkách hygienických i morálních, ponižováni, biti, 
trápeni.

Památník Terezín

 Asi nejpůsobivější zážitek si děti odnesly z márnice, kolumbária 
a hlavně krematoria s přilehlým hřbitovem. Při vstupu do krematoria 
jsem ucítila podivné mrazení v zádech. Vzduch uvnitř je studený 
a z ohromných pecí na spalování lidských těl na vás dýchne smrt. 
Stejně podivně se cítíte při pohledu na pitevnu. Vše je až moc 
nezměněné!
 Konečnou stanicí naší velmi náročné exkurze byla Malá pevnost. 
Ta sloužila jako vězení. Při prohlídce cel, postelí, při poslechu o tom, 
jak zde žili, co museli dělat, o hygieně, o popravách, o tom, jak moc 
trpěli se už moc pocity popsat nedají.
 Chtěla bych, aby si děti po návštěvě Terezína uvědomily, jak 
strašné to pro všechny muselo být. Napadá mě otázka – uvědomují 
si dnešní děti význam slova domov? Co pro ně to slovo znamená? 
Dům, vesnice? Je to ale hlavně místo, kde je má někdo rád, pohladí, 
pomůže, potěší. Chtěla bych, aby si naše děti uvědomily, jak se 
asi cítily děti, které byly násilím odtrženy od rodičů a poslány do 
Terezína v obavách co bude? Terezínské děti a vlastně všichni vězni 
měli úplně jiné starosti od těch našich. Mám hezké tričko? Není ta 
sukně moc staromódní? Tenhle typ mobilu už nikdo nemá! Ony měly 
jednu starost a touhu: „Přežiji?“
 Doufám, že z toho, co děti slyšely a uviděly, si udělaly úsudek 
o válce a holocaustu. Je asi dobře, že se některé koncentrační 
tábory zachovaly, aby lidé dnes mohli poznat, jaká zvěrstva byla 
páchána.
 Mým přáním je, aby děti pochopily, že je zbytečné, aby tisíce 
lidí ztrácely svůj domov, to krásné místo klidu, spokojenosti 
a lásky.

Mgr. Jana Hofmanová

Bojiště Chlum, město Jičín

 Dalším cílem našich dějepisných putování byl tentokrát náš 
blízký region. Se žáky 8. třídy jsme zavítali na nedaleký Chlum, 
místo památné bitvy z roku 1866. Příjemný památník bitvy 
s ukázkami uniforem všech zúčastněných, terénem bitvy s mnoha 
dalšími zajímavými předměty se dětem líbil. Venku si potom prošli 
strategická místa a v neposlední řadě samozřejmě lákadlem byla 
i rozhledna. Počasí nám přálo, takže výhled byl dokonalý.
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POLSKO 4. – 8. 5. 2005

 Jeli jsme dále – směr Jičín. Cílem bylo krásně koncipované 
muzeum – od doby pravěku do 20. století s mnoha úkoly a záhadami, 
k objasnění kterých si musely děti vyrobit kouzelnou hůlku. A když 
je řeč o Jičíně, tak samozřejmě nelze nezmínit osobu Albrechta 
z Valdštejna, kterému je věnována značná část expozice i výsledný 
tajný úkol. Přestože už „velcí osmáci“, myslím si, že plnění úkolů 
bylo i pro ně zajímavé.

Mgr. Jana Hofmanová

 Ve čtvrtek 4.5. ve 14 hodin jsme odjeli do Polska. Jeli jsme asi 
šest hodin. Když jsme dorazili do cíle, čekala nás dlouhá cesta po 
schodech nahoru, což nám s taškami nebylo moc milé. Druhý den 
jsme se šli podívat, jak se v Polsku učí polština a matematika. Po 
vyučování jsme se šli vyřádit do urvisu (zábavního centra) a pak na 
táborák, u kterého jsme hráli nejrůznější hry. Třetí den jsme se jeli 
podívat do stříbrných dolů, ve kterých jsme také jeli na lodičkách. 
Po dolech jsme se všichni těšili na Park Wodny (aquapark), kde jsme 
strávili dvě hodiny. Když jsme přijeli do školy, kde jsme bydleli, 
čekala nás diskotéka. Čtvrtý den jsme navštívili doly, kde se těží uhlí. 
Po dlouhé době v podzemí jsme se vyhrabali ven, kde jsme si dali 
oběd, a pak vyrazili do Veselého městečka a do nákupního centra se 
150 obchůdky. A 8.5. nás už čekala cesta domů. (Zuzka Trasoňová) 
 Po chvilce „bloudění“ ve městě Ruda Slezská jsme konečně 
dorazili do školy, kde jsme přespávali během celého výletu. Do Polska 
jsme jeli proto, abychom potkali nové přátele a hlavně poznali sami 
sebe mimo školu. Navštívili jsme chloubu Polska – doly uhlí, rudy 
a stříbra. A abychom pořád „nelítali“ po dolech, zajeli jsme si třeba 
do zábavního městečka, kde byly různé centrifugy a další pouťové 
atrakce, nebo si uspořádali diskotéku.
 Výlet se mi osobně líbil a jel bych tam určitě ještě jednou.
(Jára Pavel)
 Ve čtvrtek jsme se vydali na cestu do Polska. Všichni jsme 
byli připraveni na krásný výlet. … Byl to pro nás nádherný zážitek 
a poznali jsme spoustu kamarádů. (Jana Štosková)
 Výlet do Polska byl velice zajímavý a zábavný, protože v Polsku 
je spousta míst, která stojí za to navštívit. (Ondra Šrámek)
 Jejich škola je o „trochu“ větší než naše. Před deseti lety do ní 
chodilo 3000 žáků, teď už jen 750 žáků. Taková cesta na oběd a zpět 
byla jako bludiště a skoro vše tam bylo stejné. (Míra Černý)
 Všechno se mi líbilo, až na ty schody, které jsme museli denně 
chodit. (Monča Hofmanová)

Z Internet klubu

 V únoru jsme pro žáky naší školy uspořádali 
soutěž o nejlepší digitální fotografii na téma 
Zimní příroda. Sešlo se mnoho zdařilých dílek, 
s jejich vyhodnocením nám pomohl pan Prokeš 
(grafik) a paní Hálková (fotografka). Ti mladé 

fotografy nejen pochválili, ale řekli jim své připomínky a postřehy. 
Fotografie můžete vidět na výstavě v 1.patře školy.

Kategorie mladší žáci:

 1.místo Pavla Zahradníková
 2.místo Míša Jirků

Foto: Jan Špatenka

Foto: Pavla Zahradníková

Kategorie starší žáci:

 1.místo Jan Špatenka

 2.místo Jaromír Pavel
  Tomáš Zelenka

 3.místo Veronika Niedobová
  Karel Hájek

 V březnu jsme si trochu zařádili v programu na úpravu fotek 
a vytvořili několik zdařilých aprílových fotomontáží. 

 V dubnu proběhla na přání dětí „Herní pařba“. Soutěžilo 
se především v internetových hrách. Tak například v BMX 
(webgames.cz) suverénně zvítězil Martin Pařízek, hned za 
ním skončili Mirek Černý a Pepa Kincl. Přidala se k nám také 
děvčata Štosková a Trasoňová, která excelovala ve Wafle Boys 
(superhry.cz). 

 I nadále žáci využívají možnosti navštěvovat Internet klub 
ve svém volném čase. Do učebny čerstvě přibyly nové počítače, 
interaktivní tabule a velice kvalitní A3 barevné laserové multifunkční 
zařízení. Toto technické zázemí mají možnost využívat jak žáci 
a učitelé naší školy, tak i veřejnost obce v provozní době Internet 
klubu (viz článek Veřejný internet v Mikroregionu Černilovsko, 
str.2)

Mgr. Dana Hoffmannová

 Na začátku uvedu horkou novinku těchto dnů – jde o zařízení, 
která jsme nainstalovali v naší počítačové učebně. V rámci  realizace 
projektu „Veřejný internet Mikroregionu Černilovsko“ naše škola 
získala velikou interaktivní dotykovou tabuli SmartBoard, moderní 
A3 laserové barevné multifunkční zařízení, dále 4 nové velice 
výkonné počítače a aparaturu pro kvalitní ozvučení učebny. Vše jsme 
začali okamžitě využívat ve výuce a brzy bude zveřejněna provozní 
doba přístupu také pro veřejnost obce.
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Tradice ve škole

P. uč. Kateřina Blatníková zasvěcuje zájemce do tajů pletení pomlázek.

Z mateřské školy

1. třída MŠ na výletě v ZOO.

K zamyšlení

NÁŠ FEJETON

Co bylo… Co není… A co už nebude…

 Tak jsme se konečně dočkali! V prvním dubnovém týdnu už 
snad konečně skončila dlouhá a krutá zima, na obloze se objevilo 
rozesmáté sluníčko, ze zbytků sněhu už někde vystrčily bílé hlavičky 
sněženky, na svá hnízda se vrátili z teplých krajů čápi. Budky na 
stromech již okupovala hejna špačků, brzy přiletí i vlaštovky…
 Všichni se vracejí domů z teplých krajů, kde přežili zimu, u nás 
tak nevlídnou a mrazivou. Tam daleko se přece jen necítí doma, 
domov mají zde, zde hnízdí, zde dávají vznik novým rodům. Je to 
přece jen domov…
 Ale já chci dnes psát o něčem docela jiném. O tom, co také na jaře 
bylo… S příchodem jara dostávali mladí muži pozvánky od Okresní 
vojenské správy, ve které byli zváni k pravidelným odvodům. Měli 
se dostavit v uvedený den k odvodu – „ve stavu střízlivém a čistém“, 
jak bylo také uvedeno. Branci, také se říkalo postarém „rekruti“, byli 
zařazeni podle věku do tří tříd. Kdo neuspěl v první, šel druhý rok za 
druhou, nebo další rok za třetí.
 Přišel den odvodu a dechovka pana Kareše vedla rekruty k odvodu, 
který se konal v jedné restauraci v Kuklenách. Branci přistupují 
k odvodní komisi a po podrobné prohlídce čekají na výsledek, který zní: 

„Schopen bez vady“ – „Schopen“ – „Neschopen“. Nakonec si chlapci 
kupují od babky papírovou rekrutskou kytku na klopu kabátu, odvedení 
pak ještě lvíčka s trikolorou. No a jde se zase pěšky domů. Hudba hraje 
do pochodu, rekruti se zastavují po cestě v hostincích, odpočinou si, 
svlaží hrdla a v pozdním odpoledni přicházejí k domovu. Na kraji obce 
srovnají krok a řízným pochodem jdou k pomníku padlých, kde k nim 
promluví zástupce obce, oni pak položí kytici těm, kteří vybojovali 
svobodu a padli na frontách světové války. Nová generace bude 
pokračovatelem legionářské tradice. Odvedené vítají doma se slzami 
v oku maminky, hrdí jsou na ně tátové, z nichž mnozí sloužili ještě „za 
císaře pána“ a bojovali v zákopech první světové války.
 Tak to všechno bylo.
 To všechno už není…
 To všechno už nebude…
 Ulicemi měst nebudou znít kroky vojenských rot pochodujících 
na cvičení. 28.října už nebudou na historických náměstích slavné 
vojenské přísahy. Už nezazní řízný povel „K přísaze zbraň!“
 A co bude? Budou vzpomínky a trvalá přátelství z vojny. Na 
vojnu nebudou odcházet mladí chlapci a vracet se budou opravdoví 
chlapi. Tradiční vojenské kufříky budou odloženy někam na půdu…
 Zbydou snad staré vojenské písničky, které zazní i ze školních 

lavic…
 „Už mě koně vyvádějí
 A hornisti troubějí…“
 A snad už nebude také třeba, aby voják zvedl meč a očistil jeho 
rzivé ostří…“

Vzpomínal MK

KÉŽ, LAVIČKO,
KÉŽ BYS PROMLUVILA…

Milé překvapení pro dolejšáky!

 Dostali jsme od obecního úřadu dárek k máji. Ano, místo májky 
čtyři pěkné stylové lavičky do dolejšího parku.
 Díky i těm, kdo lavičky vyrobili a vdechli tak krásnému materiálu 
– jako je dřevo – život. Tak park zase ožije. Budou si zde hrát děti pod 
dohledem maminek, možná si zde posedí i důchodci a zavzpomínají 
na své mládí… 
Víte, jaká je slavná minulost parku ? V době první republiky byl 
park eldorádem dětí. Mezi vzrostlými stromy bylo fotbalové hřiště, 
na kterém se hrála lítá utkání mezi hořejšáky a dolejšáky a častým 
hostem zde byli kluci ze Smiřic, které sem přivedli naši kluci, kteří 
tehdy chodili do Smiřic do měšťanské školy.
 Ale fotbalovými mistry jsme byli zde my, dolejšáci, kteří se 
dovedli mistrně proplétat mezi stromy a dávat góly do branek, 
které tvořily vzrostlé stromy…. Pámelníkové keře pak byly svědky 
dětských her, které už dnešní dítě nezná, protože tráví volný čas 
u počítače… Škoda.
 Parku pak vévodí stará babyka, jejíž věk těžko odhadnout a která 
by mohla být zařazena do soutěže o „strom roku“. 
 Hned námět pro ochránce přírody.
 Obecní úřad se zase postaral o to, aby se nám v obci pěkně žilo. 
A nebylo by ani špatné, kdybychom vážně zauvažovali o tom, jak se 
zařadit do soutěže o vzhled našich obcí.
 Černilov je přece naším domovem, drahým a jediným!

MK

ŽIJÍ MEZI NÁMI - ŽIJÍ S NÁMI ?
 Kdysi mi napsala jedna kamarádka: Tak jsem šťastně zamilovaná. 
Je to nádhera, cítím se skvěle. Má to ale jeden drobný háček. Jsem 
zamilovaná do holky. Je nám spolu moc dobře, strašně si to užíváme. 
Mám zase energie na rozdávání. Je to vidět i v práci (pečuje o staré 
nemocné lidi). Pro někoho je to nepřijatelné, někdo se pohoršuje. 
Máma nebyla nadšená, ale skousla to. Teď k ní chodíme na nedělní 
obědy, je to moc fajn.
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 Nedávno jsem u nich strávil víkend. Bydlí daleko, dlouho jsme 
se neviděli, tak holky pozvaly spoustu kamarádů. Atmosféra jejich 
domácnosti byla skvělá, moc jsem si tam odpočinul, cítil jsem se 
bezvadně.
 A nejednou mě při tom napadlo: co by za takový domov plný 
lásky a pohody dali sirotci z ústavů, kteří mají akorát na směny 
odměřené kolektivní vztahy, roli otce a matky jim nahradí přednáška 
psychologa, protože špatně placený personál ústavu se přece jen 
vymění častěji než jednou za život.
 Jenomže zákon to neumožňuje a zákony tvoří ti, kdo nemají 
kamarády jako já, kdo nevědí nic o tom, že láskyplný domov nemusí 
vytvářet pouze muž a žena, a tak se pokrytecky odvolávají na Boha, 
na zdravý rozum, na jednání „proti přírodě“, jen aby nemuseli přiznat 
tvrdost vlastního srdce.
 Byl jsem nedávno požádán, zda bych nenapsal něco o homosexualitě. 
Napsalo se dost, každý,kdo chce vědět, tak ví. To není věc diskuze, to je 
věc životního postoje. Jenže většina lidí jsou dneska pěkní srabi , soucit 
se nenosí, tak vám raději povím ještě jeden příběh.
 Sedím v jazzovém klubu, vedle mě moji kamarádi, na pódiu 
skvělá kapela, tancují tam lidé, atmosféra parádní.
 Přímo přede mnou tancují dvě holky. Smějí se na sebe, líbají a ze 
všeho, co dělají je cítit, jak jsou šíleně šťastné, jak je jim spolu dobře. 
A ten sálavý pocit štěstí je cítit i kolem nich.
 A já jsem si pomyslel: sakra, copak má někdo právo chtít někomu 
zakazovat být šťastný? Copak je to zločin mít někoho rád, cítit se 
fajn? Na co si to hrajeme, když chceme lidem předepisovat co se 
sluší a co ne, jak se mají chovat, čemu mají věřit?! To přece pozná 
každý sám, jestli přináší lidem kolem sebe štěstí, radost nebo.strach, 
nenávist, křeč, pokrytectví, povrchnost, přetvářku.
 Znovu mám před očima ty dvě šťastné holky. Moje Svatá rodina jak 
z obrazů starých mistrů. Moje Svatá rodina ve světě plném hrůz. Přináší 
mi pokoj a štěstí. Třeba ho atmosféra tohoto příběhu přinese i vám.

Josef Bartošek, farář ČCE

Zaujalo nás
OSLAVA 125 LET HASIČŮ

V ČERNILOVĚ

 SDH Černilov slaví v letošním roce 125 let aktivní 
činnosti. Oslava výročí byla spojena s oslavou svátku 
svatého Floriana, patrona hasičů, a okrskovou soutěží. 
Oslavy proběhly v sobotu 13. května 2006.
 Oslava byla pojata jako uctění památky našich 
předků, kteří založili tuto organizaci ve snaze 

pomáhat ostatním občanům v případě požáru, bez rozdílu bohatý, 
chudý, zkrátka všem. Členové spolupracovali bez rozdílu jejich 
náboženského vyznání a politických názorů. Jako ostatní sbory 
dobrovolných hasičů naše organizace přežila útrapy první světové 
války, okupace, druhé světové války. Poté jsme byli přejmenováni 
z hasičů na požárníky. Nyní jsme opět hasiči. Za všech režimů se jako 
u jediné organizace dodržel systém demokratického rozhodování, asi 
to bylo tím, že nás všechny režimy a vlády potřebovaly a potřebují.
 Slavnost začala příjezdem techniky a slavnostním zahájením 
spojeným s nástupem hasičů. Poté následoval pochod obcí spojený 
s kladením věnců k pomníku padlým ze světových válek. Naší státní 
hymnu zahrála kapela Opočenka, která hrála zároveň při příjezdu 
sborů a slavnostním pochodu.
 Po skončení pochodu proběhlo vylosování pořadí jednotlivých 
družstev a okrsková soutěž..
 Výsledky soutěže proběhly bez velkých překvapení, zvítězila 
Výrava, která se věnuje hasičské lize a pravidelně trénuje. Pro 
činnost našeho sboru bylo velice potěšující, že za náš sbor se soutěže 
zúčastnili členové, kteří nejsou zařazeni do výjezdové jednotky. Bez 
ohledu na výsledek předvedli, že získané znalosti nezapomněli.
 Součástí oslav byla statická ukázka jednotek zařazených 
do integrovaného záchranného systému. Jednalo se o zdravotní 
záchrannou službu, policii, speciální techniku hasičského záchranného 
sboru, hasičskou techniku okolních sborů a historickou hasičskou 
techniku. Zpestřením byla ukázka vojenské zdravotní techniky, 
například terénní sanitka a obrněná sanitka OT-64, která se účastnila 
například misí v Afghanistánu a Iráku.
 Jako každý rok zde černilovské hasičky připravily soutěže pro 
děti. Výkony dětí byly odměněny sladkostmi a drobnými dárky, 
žádné neodcházelo s prázdnou.
 Velice nás potěšila velká účast diváků z naší a okolních obcí.
 Mimo jiné se oslav zúčastnil náměstek vedení integrovaného 
záchranného systému a pan senátor Bc. Petr Fejfar, zvolený za náš 
obvod, který nás opakovaně poctil svoji návštěvou i odpoledne, již 
v civilnější formě na své motorce. 
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 Zpestřením oslav byla účast hasičů na čtyřkoloběžce s přídavným 
motorem, která budila stejnou pozornost jako historická technika.
Po skončení okrskové soutěže si mohli příchozí včetně dětí vyzkoušet, 
jaké je to stříkat na terč. Samozřejmě děti měly v dopravním systému 
vody jiný tlak něž dospělí.
 Odpoledne jako odměna za celoroční práci bylo pro hasiče, jejich 
rodinné příslušníky, zvané hosty a přátele zorganizováno posezení 
s pečeným prasetem.

DIVADELNÍ OKÉNKO
 Divadlo? Ano, už je to tady! Uplynul už opět 
nějaký ten čas a my malí divadelníci jsme tu zas. 
Malí divadelníci si připravili další divadelní kus, 
tentokráte pohádku s názvem „Jak princezny spaly na 
hrášku“ na motivy známé pohádky H. K. Andersena. 

26. května se konala dvě představení – pro děti z MŠ a děti 1. stupně 
ZŠ. V neděli 28. května se konal v sokolovně „Dětský den“, který 
„odstartovala“ pro dětičky právě naše pohádka.

A kdo byli její protagonisté?

 Šašek: Kateřina Hofmanová
 Učitel: Honza Mikyska

 Na závěr děkujeme za podporu obecního zastupitelstva Obce 
Černilov a Mikroregionu Černilovsko, které se nám dostává. Bez 
této podpory by naše činnost a výcvik nebyl možný v takové kvalitě 
a rozsahu. Děkujeme i všem zúčastněným sborům. Zároveň zveme 
všechny zájemce, které oslovila naše činnost, že mohou přijít každý 
pátek od šesti hodin do místní zbrojnice.
 Doufáme, že nám do budoucna zachováte Vaši přízeň. 

Se vší úctou Vaši černilovští hasiči 
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CHOVATELSKÝ PLES
 Dne 3. března 2006 se konal v místní sokolovně první chovatelský 
ples. Chtěli bychom poděkovat všem členům a příznivcům, kteří nám 
přispěli do plesové tomboly.

Byli to:
Spoza, Dráha-Jeřábek, L. Hájek, A. Hájek, P. Vacek, V. Vachek, 
Z. Vachek, F. Kerhart, HNG, OÚ Černilov, S. Javůrek, L. Filipi, 
RTH Hálek, Betonov, H. Blažková, J. Nápravník, J. Šulc, J. Holanec, 
K. Vychytil, D. Michálková, J. Pavel, J. Šafránko, J. Veselý, K. Veselý, 
J. Horák – mlýny, p. Pešek, Hofmanovi, p. Seidl, Šrámkovi, hospoda 
U Matese, Dědkovi, Jaklovi, J. Křížková, M. Matulová, Církvovi, 
p. Řeháček, Skákalovi – Újezd.
 Děkujeme!

 Princ: Roman Mikolášek
 Vychovatelka: Anička Zubrová
 Princezna Marcela: Denisa Matušková
 Princezna Blaženka: Romana Svobodová
 Karolínka: Nikola Hembalová
 1. páže: Aneta Horáčková
 2. páže: Zuzka Nováková
 Komorná: Verča Nováková
 Úprava textu: Helena Pešavová
 Režie: Helena Pešavová, Jana Hofmanová
 Kostýmy: Jana Hofmanová, pí. Nováková
 Kulisy: Lenka Javůrková

 Děkujeme všem, kteří nám jakýmkoliv způsobem pomohli při 
realizaci našeho představení.

Za divadelní nadšence Mgr. Jana Hofmanová.

 Naše díky si zaslouží i vzorová obsluha pana Hrubého z Výravy. 
Doufáme, že se návštěvníci plesu pěkně pobavili a těšíme se na 
shledání v příští plesové sezóně – a to 16. února 2007 v sokolovně 
při hudebním doprovodu skupiny Saturn.

Černilovští chovatelé

KARNEVAL
V ČERNILOVSKÉ SOKOLOVNĚ

 Ani letos černilovské děti nepřišly 
o karneval. Proběhl zkraje dubna 
v sokolovně, kde se při oblíbených 
dětských hitech DJ Pavla Ferbase 
sešlo mnoho princezen (těch bylo asi 
nejvíc), Karkulek, zvířátek různých 
druhů a spousta dalších masek. Děti 

si mohly změřit své síly také v několika karnevalově „bláznivých“ 
soutěžích. 

hoff

Letošní karneval zpestřilo vystoupení skupiny roztleskávaček ze Smiřic.

BROKOVÝ DVOJBOJ V KALTOUZE
 V sobotu 22.dubna 2006 se na střelnici pana Sehnoutky 
v Kaltouze uskutečnil „Brokový dvojboj“ pod řízením pana Josefa 
Mazánka (majitel benzínové čerpací stanice v Černilově). Závod 
se pořádal za velmi pěkného počasí, opékalo se prase, ceny pro 
účastníky byly velmi atraktivní a bohaté. Sportovní střelby se 
zúčastnilo celkem 24 střelců. Na snímku je vítěz soutěže pan Leopold 
Mlýnek (ze severních Čech) s pohárem a cenou pro vítěze.¨

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

 Každý rok bývalo obvykle 30.dubna – v den „pálení čarodějnic“ 
v Černilově a v Újezdě rušno. Čarodějnice na každém rohu, ale letos 
to žádná sláva nebyla. Připravené kupy dříví zmokly a odmítaly 
hořet. V Újezdě, odkud je snímek, nepomohlo ani povzbuzování 
benzínem.
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ČARODĚJNICKÁ ZÁBAVA
V SOKOLOVNĚ

 V letošním roce se díky panu Hrubému z Výravy a černilovskému 
rodáku a populárnímu kreslíři vtipů Zdeňku Hofmanovi konala 
v sokolovně „Čarodějnická taneční zábava“. Ačkoliv se pražská 
kapela Z.Hofmana snažila přítomné účastníky zábavy rozehřát co to 
šlo, přece jen bylo nutné díky chladnému počasí přitopit.

 V sobotu 25.března od 9 hodin proběhl v černilovské sokolovně 
turnaj ve stolním tenise pro mládež do 18 let.

Zde je vyhodnocení:

 1. místo Luděk Brom
 2. místo Josef Kincl
 3.- 4. místo Michal Matuška
   Denisa Matušková

 5. místo John Brom
 6. místo Karin Marcinčáková

TURNAJ VE STOLNÍM TENISE

SCUK

 Ve dnech 21.-23.4. 2006 se v Černilově konalo jarní setkání 
mladých královéhradeckého a chrudimského seniorátu Českobratrské 
církve evangelické. Jeho téma bylo COOL V ŽITĚ. Hlavním místem 
konání byla ZŠ Černilov, kam se již od páté hodiny odpolední 
sjížděli účastníci, kteří si po přihlášení mohli povídat o minulých 
akcích a zasportovat si. Večer byla na programu přednáška Mikiho 
Erdingera o subkulturách mládeže, v nichž jde především o to, být 
za všech okolností COOL. K tématu subkultur se také promítal 
film. Spát se nikomu nechtělo, ale přesto zjednala okolo jedné 
hodiny ranní klid dobrovolná „mládežnická policie“. Druhý den po 
snídani nás čekala poučná přednáška vedoucí osobnosti občanského 
sdružení ADRA Vítězslava Vursta BTh., při níž jsme si uvědomili, 
že ve srovnání s většinou světa si žijeme jako „prasátka v ŽITĚ“! 
Po obědě a chvilce odpočinku jsme se vydali na prohlídku Černilova 

a okolí. První zastávka byla ve Smuteční síni (bývalý 2. evangelický 
kostel). Pověděli jsme si něco o historii církve a církví v Černilově 
od těch nejstarších dob. Poté jsme se přesunuli do polí, kde se hrálo 
několik her. Když jsme se – unaveni z horkého slunce – dopotáceli 
zpět do školy, čekalo nás příjemné vyžití v různých „dílnách“. Každý 
si vybral. Mohli jsme si buď trošku zasportovat, zahrát divadlo, 
zazpívat si či zamalovat. Navečer jsme se přesunuli do sokolovny 
a zhlédli zajímavý muzikál čáslavské mládeže „Lanovka“. Až do 
druhé hodiny ranní bylo o čem povídat a čemu se smát. V neděli 
ráno se ovšem nikomu nechtělo vstávat, ale přesto jsme se všichni 
včas dostali na bohoslužby do evangelického kostela. Před odjezdem 
byla ještě možnost občerstvit se různými dobrotami, které pro nás 
připravili ochotní členové místního evangelického sboru. Domů se 
nikomu nechtělo, nicméně smutek z odjezdu vyrovnávala naděje, že 
se většina z nás brzy uvidí na nějaké z dalších mládežnických akcí.

Lenka Kupková ml.

LÁNYOVSKÉ SETKÁNÍ
 V sobotu 13.května 2006 se v Černilově konaly samé významné 
akce. Určitě jste zaznamenali, že černilovští hasiči slavili své výročí 
(zvláště naše děti byly doslova nadšené průvodem s koňmi, hasičskými 
závody i expozicí techniky). Možná nevíte o tom, že ve stejný den 
proběhlo v Černilově také setkání rodu Lányů. Přijelo sem asi 90 lidí 
nejen z mnohých koutů České republiky, ale také třeba z Holandska 
nebo Velké Británie. Důvodem byl jejich prapředek, Karel Eduard 
Lány, významný občan Černilova. Vystudoval teologii ve Vídni, 
Basileji, Halle, Praze a Edinburghu. V Černilově pak působil 39 let 
jako evangelický farář augšpurského vyznání v tzv. dolním kostele 
(dnes Smuteční síni). Založil tu roku 1878 novou evangelickou 
školu. Když jsem si na web stránce Lányů četla o historii tohoto 
rodu (www.uhersko.com), velmi mě překvapilo, jak úspěšní byli 
v osobním životě potomci Karla Eduarda Lány, černilovští rodáci. 
Například Karel Bohuslav Lány (nar.1870) působil jako zámecký 
duchovní u rodiny Schamburg-Lippé (majitelů náchodského zámku) 
a v r.1918 se stal ministerským tajemníkem ČSR, poté přednostou 
referátu ministerstva školství. Martin Bohdan Lány, narozený 
v Černilově 1875, pracoval jako hospodářský úředník pro misijní 
stanici v Moshi v Tanganijce pod Kilimandžárem u černošského 
kmene Džaggů. Přispíval exponáty Anně Náprstkové a ty jsou dodnes 
uloženy v Náprskově muzeu v Praze. Po 1.sv.válce založil M.B. 
Lány v Marangu cizinecký penzionát tzv. Boarding House, kam rádi 
jezdívali čeští cestovatelé, například Hanzelka se Zikmundem nebo 
čeští horolezci (Miroslav Šmíd aj.). Dcera M.B. Lányho, Ruth, byla 
prý první běloškou, která vystoupila na vrchol Kilimandžára (Uhuru 
Peak, 5 895 m.n.m.). Jen pro zajímavost, jeden z potomků této 
„africké větve“ přijel i na setkání do Černilova! Ale zpět k dalším 
významným černilovským rodákům, synům K.E.Lányho: Emil 
Pavel Lány (nar.1879) byl r. 1920 jmenován ministerským radou 
na ministerstvu spravedlosti ČSR a v r.1937 prezidentem Vrchního 
soudu ČSR.

 Setkání rodů Lányů bylo v pořadí 
3., letos se však poprvé uskutečnilo 
přímo v „mekce Lányovců“ Černilově. 
Účastníci se prý shodli v tom, že 
je „duch místa“ okouzlil a setkání 
hodnotili jako velmi vydařené. Celý 
den se vzpomínalo, prodávaly se 
kopie rodinných fotografií, erbů, 
rozvětveného rodokmenu, prohlížely 
se historické materiály, zpívaly 
oblíbené písně z evangelického 
zpěvníku… Vtipné byly i lányovské 
soutěže (například o nejvěrnější 

podobu zakladatelů rodu, o nejvyššího Lányovce, o nejchytřejšího – 
podle obvodu lebky, o nejvzdálenějšího atd.). Součástí setkání byla také 



str. 13Červen 2006 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko

návštěva hrobu Karla Eduarda Lányho na černilovském evangelickém 
hřbitově, Dolního kostela, kde pan Netík pohovořil k přítomným 
o historii, a nedělní bohoslužba v evangelickém kostele. 

 Potomci Lányů se setkávají jednou za 5 let, tak uvidíme, zda sem 
k nám zase příště přijedou…

Jana a Radim Žárští

DĚNÍ V LEJŠOVCE
 Aprílovou sobotu si hasiči vybrali pro sběr starého železa. Po 
ukončení brigády stály na návsi dva plné valníky, zhruba dvě tuny 
železa. Bylo by nasbíráno i více, nebýt svévolných privatizátorů. 
 Na velikonoční Bílou sobotu uspořádali sportovci brigádu na 
kurtech. V pěkném počasí se při práci průběžně vystřídalo asi dvacet 
účastníků . Do oběda byla hlavní část díla hotova.

 V neděli 30. dubna byly na obecní zahradě páleny čarodějnice. 
Děti dostaly párek a limonádu zdarma. Pro velikou zimu nebyla účast 
tak hojná, jak by si asi hasiči, kteří akci pořádali, představovali. 

Ing. Václav Bartoň

OBECNÍ PLES VE SKALICI
 Obecní ples, který již několik let pořádáme, 
se vždy vydařil a výtěžek plesu každoročně 
zasíláme Dětské onkologické klinice FN 
Hradec Králové. Letos tato částka činila Kč 
33 500,-.
 Doc. MUDr. Eva Pařízková, CSc. 
přednostka dětské kliniky zaslala obci 
poděkování za tento sponzorský dar. V dopise 
píše, že v loňském roce bylo zakoupeno 
polohovací lůžko pro malé pacienty, 
v letošním roce chtějí koupit přístroj na 
kontrolní měření srážení krve, který slouží 
ke sledování srážení krve u dětí s těmito 

poruchami. Doc.MUDr. Eva Pařízková CSc. moc děkuje za lékaře, 
sestry i malé pacienty. Přeje občanům Obce Skalice mnoho radostí, 
chvil pohody a především pevné zdraví.

BRIGÁDA DĚTÍ V OBCI SKALICE
 Letos již potřetí dne 22.4.2006 svolala rodina Seidlova brigádu na 
úklid veřejného prostranství v Obci Skalice. Děti vysbíraly poházené 
odpady po příkopech. Počasí dětem přálo, jejich účast byla velká. 
Po práci následovalo občerstvení, které pro ně Seidlovi z vlastní 
iniciativy obstarali. Opékaly si vuřty. Touto cestou děkujeme všem, 
kteří svým příkladem pomáhají udržovat čistotu obce. Jedná se o tyto 
děti: Charvátová Nikola, Charvátová Karolína, Marethová Verča, 
Svobodová Nicola, Klčová Katka, Novák Viktor, Novák Michal, 
Seidl Robert, Seidlová Viktorie, Erbanová Lucka, Srba Jaroušek, 
Kudrnáč Adam, Kudrnáč Dan, Hrobařová Katka, Kovařík Jirka, 
Svatoň Vojtěch. Zároveň chceme poděkovat i rodině Seidlové za 
organizaci této brigády.

Eva Ornstová – místostarosta

Ze života spolků
ŠIPKY V ÚJEZDĚ

 Další pokračování druhé poloviny ligové soutěže 
nám vyšlo. Od 19. kola až do 27. jsme neprohráli 
a tak jsme od 24. kola na prvním místě tabulky a již 
nyní je jisté že postupujeme do třetí ligy. Pokud 
si nepokazíme závěrečné dva zápasy (28.kolo 
jsme prohráli s Kamikadze ve velice vyrovnaném 

zápase 10:9), tak máme šanci postoupit z prvního místa. 

A takhle jsme postupovali v žebříčku:

SK Selský dvůr Svobodné Dvory – ŠK HOJDA 6 : 12 3 46 2 
ŠK HOJDA – Parťáci Hradec Králové 10 : 9 2 48 2
Bludný šípy Hradec Králové – ŠK HOJDA 4 : 14 3 51 2
ŠK HOJDA – XXL Bystřička Hradec Králové 10 : 8 3 54 2
ŠK HOJDA – A-Jeťáci Hradec Králové 11 : 7 3 57 2
ŠK Krušovická C34 H.K. – ŠK HOJDA 6 : 12 3 60 1
ŠK HOJDA – Fousáči Na hrádku Cerekvice 17 : 1 3 6 3 1
DC Vrtulky Hradec Králové – ŠK HOJDA 5 : 13 3 66 1
ŠK HOJDA – ŠK Malšovice 11 : 7 3 69 1
AK Kamikadze H.K. – ŠK HOJDA 10 : 9 1 70 1 

 Při zápase s Bystřičkou jsme si udělali menší občerstvení, 
abychom soupeři oplatili jeho pohoštění u nich, a tak od té doby se 
už na každém domácím zápase objevuje studená mísa. 
Takže se nejen pobavíme hraním, ale i dobře občerstvíme, zvláště 
když Jitka Havlová přinese svoje vynikající zákusky. I takhle se dá 
náš klub sponzorovat. 

 Již podruhé se u nás hraje Megatour. Oproti loňsku je však 
menší účast hráčů, ale snad se to zlepší. V Hradci Králové je nové 
hrací místo v restauraci U Letců a tak hráči DC Vrtule a DC Vrtulky 
každou středu nepřijedou. V místním bodování zatím vedou shodným 
počtem bodů naši Míra Holub a Standa Vojnar a těsně za nimi je 
Láďa Hofman z DC Bumbálky. Další naši hráči jsou zatím 4. Martin 
Havel, 8. Pavel Klos, 9. Pavel Hrubý a 11. Vláďa Prokeš. Máme 
odehráno prozatím 9 kol a dalších 28 nás čeká, takže se pořadí bude 
měnit, hlavně u lidí, kteří nehrají pravidelně. V celkovém žebříčku je 
zatím nejlepší Standa Vojnar, který se drží v první stovce.
 Na Velikonoce jsme byli pozváni na turnaj do Ruseka 
k Jánošíkům. Jeli tam nakonec jen dva, Martin Havel a Pavel Hrubý. 
Sešlo se jen devět hráčů a tak pořádající klub rozhodl, že bude hrát 
každý s každým (vzhledem k tomu, že se nejednalo o oficiální turnaj, 
mohl pořadatel určit svá pravidle). Zahráli jsme si pěkně a nakonec 
byl Martin 3. a Pavel (jako vždycky v Ruseku) mezi posledními. Po 
vyhlášení výsledků nastalo losování hlavní ceny a to selátka. Nevím 

Postupujeme do třetí ligy
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proč, ale při losování bylo poznat, že se losuje z více lístků než hrálo 
lidí, a tak nakonec zůstalo selátko přece jenom v Ruseku. 
 U nás se zatím žádný turnaj nekonal, ale počítáme s tím, že až se 
počasí ustálí, tak nějaký uspořádáme. 
 A ještě jsme získali jednoho sponzora. Je jím Pavel Pikola, 
újezdecký rodák, nyní žijící a provozující soukromou advokátní 
praxi v Praze. 
 V dalším vydání Černilovska se již dozvíte, jak jsme dopadli 
v lize. Ti, co nás občas navštíví, tak to budou vědět již dříve a ostatní 
nás proto můžou, třeba v pátek na tréninku, navštívit a třeba si jen tak 
pro potěšení zahrát.

HUP

Z ČINNOSTI SBORU 
DOBROVOLNÝCH HASIČŮ

 25. února 2006 se v hospodě „U Šulců“ konal 
okrskový výroční aktiv okrsku č.2 - Černilovsko. 
Sešli se tu zástupci okrsku, aby zhodnotili svoji 
činnost za uplynulý rok 2005, činnost jednotlivých 
sborů, poseděli a družně pohovořili i jako kamarádi 
o životě, při pivu.
 Zprávu, zhodnocení činnosti a seznámení s novin-
kami v činnosti SDH přednesl přítomným starosta 
okrsku pan Josef Jedinák. Seznámil ostatní i s novými 

členy okrskového výboru. Velitelem byl potvrzen pan J. Herzog, 
jednatelem Václav Slezák, preventistou Josef Kumprecht, hospodářem 
David Kindl, strojmistrem Mirek Žatko, členy výboru Josef Chudý, 
Pavel Mareš, Zdeněk Medek a Jaroslav Kotyza. Byla vzpomenuta 
okrsková soutěž z 28. května 2005 v Lejšovce, které se zúčastnilo 
8 družstev (černilovské družstvo chybělo). Vítězem soutěže 
a majitelem putovního poháru se již potřetí za sebou stala Výrava.... . 
Vítězné družstvo se zúčastnilo 2. kola soutěže v Hr. Králové, kde se 
umístilo na 2. místě.

 V projevu p. Jedináka byly zmíněny i problémy v rámci 
celorepublikové činnosti, nutnost proškolit požární hlídky pro konání 
společenských zábav s více než 200 účastníky (což se týká hlavně 
Výravy). 
 SDH sdružuje ve svých řadách celkem 271 členů. Sbory 
absolvovaly celkem 30 soutěžních klání, z toho polovinu Výrava. 
Černilovský SDH měl 6 zásahů u požárů, 2x u živelné pohromy, 1x 
u technické havárie a 4 taktická cvičení.
 Bylo upozorněno na zvýšení prevence kontrol společenských 
zábav, stanic PHM. Bylo vyjádřeno upřímné poděkování všem 
členům SDH Černilovského okrsku za obětavou práci. Rok 2005 byl 
pro okrsek rokem volebním, bilancovala se činnost za posledních 5 
let a volili se noví představitelé na další pětileté období.

Vyňato z projevu p. Jedináka:

 Když jsem tak pátral v minulosti, odkdy se datuje spolupráce 
obcí při hašení požárů, první zmínka v libřické hasičské kronice je 
z prosince 1880. Cituji: „13. prosince kolem deváté večer nepohodl 
se obchodník Štěpán s čeledínem. Ten před ním utekl a schoval se 
na půdě. Přichmelený Štěpán hledal ho s lucernou a když jej našel, 
postavil lucernu do sena a čeledína chtěl zbít. Seno chytlo, oběma 

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY V LEJŠOVCE
 Jak už se stalo tradicí, v dubnu pořádá 
naše Venkovské sdružení pro sport 
a krajinu rybářské závody u náveského 
rybníka u hospody. Tentokrát proběhly 
v sobotu 29. dubna za velmi nepříznivého 

počasí. Déšť a studený vítr odradily polovinu přihlášených 
rybářů. Přesto se zúčastnilo 25 dospělých a 6 dětí. Startovné činilo 
150 Kč, pro členy spolku 100 Kč a děti 50 Kč. Soutěž probíhala 
dvoukolově. Přestávku vyplnilo občerstvení v pěkně vyhřátém 
lokálu místní hospody. Podával se hovězí guláš. Vítězem soutěže 
se stal pan Hamáček z Hradce Králové, který ulovil ryby v celkové 
délce 380,5 cm. Na druhém místě se umístil pan Kalus s výkonem 
288 cm. Třetí místo obsadil pan Brodský s 281 cm. Dětskou 
kategorii vyhrála slečna Coufalová s 65 cm. Na ceny pro nejlepší 
rybáře přispěly OÚ Lejšovka částkou 2.000 Kč a Venkovské 
sdružení pro sport a krajinu sumou 2.100 Kč. Na závěr několik 
zajímavostí. Nejstarším závodníkem byl pan Josef Frőlich 82 
let.(Loňskou soutěž vyhrál jeho syn Libor s výkonem 489 cm). 
Největší ulovenou rybou byl kapr v délce 66 cm. Sedm účastníku 
však vyšlo naprázdno. 
 Těšíme se na příští závody a zveme na ně rybáře a příznivce 
tohoto sportu.

Jiří Zákravský

výtečníkům se podařilo utéci. Stříkačka při hašení stála na zamrzlém 
rybníku a propadla se do vody. Byla vylovena, aby byla použita 
následující den 14. prosince, kdy hasičský signál trubky oznámil, že 
hoří přes pole, a sice černilovský katolický kostel. Dostavilo se 30 
mužů! Koně do stříkačky a do vozu pro mužstvo zapůjčili přátelé 
Kincl a Hojný. V Černilově dosud sbor nebyl a tak sbor náš spojil se 
se sborem smiřickým. Za odměnu obdržel sbor z Černilova 12 zlatých 
a od obecního úřadu a duchovní správy i poděkovací přípis, pod 
kterým byli podepsáni starosta obce Černilov Jan Vach a duchovní 
správce Václav Frinta. V příštím roce se pak libřický sbor zúčastnil 
slavnosti svěcení zvonů v opraveném kostele v Černilově.

V.P.

MYSLIVECKÉ HALALI

 V minulém čísle jsme slíbili, že seznámíme občany s úlovky v 
roce 2005. Na výroční členské schůzi předseda sdružení Dr. Špelda 
oznámil ve své zprávě, že v roce 2005 ulovili myslivci 17 srnců, 9 
srn, 13 srnčat, 30 zajíců, 167 bažantů-kohoutů, 74 kachen a 11 kusů 
zvěře černé..

Činnost Mysliveckého sdružení
Černilov – Újezd
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 Myslivci v minulěm roce zakoupili a ve svém 
zařízení odchovali 250 bažantů a 100 kachen, 30 
bažantích slepic bylo vypuštěno do přírody. Ze 
zvěře škodné bylo uloveno 15 lišek a 3 kuny.
 Výroční členská schůze přijala i dva nové 
členy. Jana Kotlanta z Černilova a Františka 
Veselého z Bukoviny.

 V minulém roce odpracovali myslivci 2076 hodin. Výroční 
členská schůze také odměnila věcnými dary nejlepší brigádníky: 
Václava Cejnara, Vlad. Klose a Luboše Turka.
 8. dubna zahájilo sdružení brigádnickou činnost, ve které se 
bude věnovat odchovu zvěře, opravě mysliveckých zařízení, úpravě 
myslivecké budovy. Společenských prostor ke své činnosti bude 
využívat i místní klub důchodců, který zahájil aktivní činnost 

 Po dohodě s obecním úřadem se budou místní myslivci věnovat i 
činnosti ekologické.

Za černilovské myslivce MK

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ
HÁJ SMRŽOV

 Jarní období je vždy pro myslivce signálem pro zvýšení aktivity. 
Je třeba provést vyčištění a asanaci všech krmných zařízení, stavby 
a opravy posedů a kazatelen, dosazování stromů a keřů. U Smržovské 
kapičky myslivci provedli vykácení a úklid přestárlých a nemocných 
lip, které byly určeny ke kácení a provedli i následnou výsadbu 
nových stromů a keřů, se zajištěním dovozu stromků ze školky 
z Valdic.
 Jednou z velkých akcí, kterou myslivci letos provedli, a kterou 
již v minulém roce někteří občané ocenili, byl úklid a sběr odpadků 
podle cest v obcích Smržov, Hubíles a Lejšovka. Během soboty byl 
naplněn velký kontejner od firmy Rund, který zajistil Obecní úřad 
Smržov. Bylo sebráno mnoho odpadků a věcí, které naši nevychovaní 
spoluobčané pohazují podle cest. Některá místa se doslova stávají 
skladištěm odpadků. Bílý kopec, okolí Lejšovského rybníka u lesa, 
remíz za Šimkovými a další místa.
 Květen a červen je pro myslivce a přírodu to nejkrásnější období, 
kdy spárkatá zvěř začíná klást mláďata, objevují se druhé vrhy zajíců, 
hnízdí bažanti a koroptve. Proto je třeba, aby nejen myslivci ale 
i ostatní spoluobčané věnovali přírodě zvýšenou ochranu, nesahali 
na nalezená mláďata a nenechávali volně pobíhat psy.

Miloslav Pazderka, myslivecký hospodář.

PŘÍPRAVA ZALOŽENÍ
ZÁKLADNÍ ORGANIZACE

ČESKÉHO SVAZU ŽEN V LIBŘICÍCH
 Libřické ženy se daly dohromady a pod vedením přípravného 
výboru založily základní organizaci Českého svazu žen. I když je 
před nimi volba výboru, zhruba padesátka žen různého věku má již 
za sebou první dvě akce. V sobotu 29. dubna začal po 20. hodině 
večerní v hostinci U Špatenků 1. jubilejní slet místních čarodějnic. Za 
doprovodu Vejvodovy Škoda lásky sličné čarodějnice s různými typy 

Z 1. jubilejního sletu čarodějnic v Libřicích.
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nezbytných dopravních prostředků - košťat všeho druhu - zahájily 
svůj divý rej, ke kterému se postupně přidávaly i jejich protějšky. Z 21 
masek sklidila vedle půvabných čarodějnic zasloužený obdiv povětrná 
ženština v podání Edy Horčičky, úsměvná čarodějná babička s bílou 
kočičkou (jinak Jiří Budinský mladší) v přítomných vzbuzovala 
nadšený aplaus hlavně při tanečních kreacích a z čarodějného Standy 
Špatenky šel zase náležitý respekt. Na to vše dohlížel čarodějný mág 
pan Mráz a tajemný Fantomas. Při vstupu do sálu si někteří příchozí 
vytáhli čarodějný papírek s úkolem. A tak dle pokynů hledala 
v průběhu večera např.Mařenka Jeníčka a král svou koloběžku, aby 
si spolu zatančili čarodějný ploužáček. Před půlnocí vyhlásil vrchní 
sněm čarodějnic nejlepší masky - z žen vyhrála paní Věra Drobná 
a za muže byl oceněn Fantomas. Mimo soutěž byli zvláštní cenou na 
žádost přítomných oceněni pánové Stanislav Špatenka, Jiří Budinský 
a Edmund Horčička, kteří se svým přístupem postarali o dobrou 
náladu všech přítomných. Pan Špatenka pak navíc zasponzoroval 
vybavení sálu stylovou výzdobou - opentlenými košťaty. 
 Dík patří i manželům Zilvarovým, kteří zdarma poskytli sál. Akce 
se všem moc líbila a že o dobrou zábavu nebyla nouze, je doloženo 
i na fotografiích. Druhou akcí byla spoluúčast v pořádání tradičního 
pálení čarodějnic s lampionovým průvodem od parkoviště na hřiště, 
kde se ženy postaraly dětem o zábavu i menší občerstvení.

Za přípravný výbor ČSŽ Eva Hynková

COPAK MÁME NOVÉHO
U NAŠICH DŮCHODCŮ ?

 Setkávání v myslivecké klubovně u Myšků probíhala velice 
zdárně i na jaře. Dokonce jsme vymysleli, jak si  budeme říkat. 
Všichni odsouhlasili „Klub dobré nálady“, což velice dobře vystihuje 
atmosféru každého setkání.
 Naposledy jsme psali o posezení při harmonice. Jako další přišla 
na řadu 7.3. oslava MDŽ. Všechny přítomné ženy dostaly krásnou 
kytičku a ručně vyrobené srdíčko.
 Při dalším setkání byla promítána část černilovské kroniky p. Pro-
kešem a p. Hoffmannem. Tentokrát byla účast největší, protože každý 
byl zvědavý a chtěl se dovědět něco z historie Černilova.

Poděkování „oběma Janám“

 A už tady máme 21. březen, první jarní den, 
který vyšel přesně na den našeho dalšího setkání. 
Každý měl za úkol na přivítání jara přijít v něčem 
červeném. Některé účastnice to pojaly po svém 
a přišly ve velkých červených mašlích a červených 
krejzlíkách z krepového papíru, některé měly ve 
vlasech velkou červenou růži a dokonce se objevila 
i nějaká červená čepice. Muži měli velké červené motýlky. Další 
úkol byl přinést svoji svatební fotografii. Užila se při tom spousta 
legrace.
 Pak přišlo na řadu setkání velikonoční. Každý z přítomných 
dostal ručně vyrobené velikonoční přáníčko. Celé odpoledne jsme 
se učili vyrábět malované kraslice, za což patří poděkování paní 
Kynosové z Bukoviny a paní Huškové z Černilova, jejich zručnost je 
neuvěřitelná. Všichni jsme si odnesli domů krásné kraslice, někteří 
i osobně vyrobené.

Ze setkání 2.května.
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 Potom už přišel na řadu výlet, 25.4. na Moravu do hospůdky 
u Surfu v Kotvrdovicích u Blanska, kde nám zazpívali Vašek 
a Eva a kde bylo připravené pohoštění. Nálada byla výborná 
a všichni si s nimi s chutí zazpívali a zatančili. Tady by mělo přijít 
další poděkování, a sice Obecnímu úřadu v Černilově, který nám 
zaplatil autobus a paní Janě Huškové, která to všechno zařídila. 
A je tu 2.květen a naše poslední jarní setkání, opět při harmonice 
p. Krepindla. Tentokrát jsme to pojali jako oslavu máje a přišli 
jsme v pionýrském. Bílé košile a červené šátky zářily na dálku. 
Všichni přítomní dostali mávátka v podobě holubičky. Obě Jany 
Hušková a Pavlíková dostaly od nás všech krásnou kytici za to, 
že se o nás po celou dobu krásně staraly. Navíc Věra Hofmanová 
jim složila a přečetla pěknou báseň. Opět se tančilo a zpívalo. 
Pokračovat v našich setkáních budeme zase v září.
 Úplně nakonec bychom všichni chtěli poděkovat černilovským 
myslivcům, protože bez jejich klubovny, kde je velmi příjemné 
prostředí, bychom se nemohli scházet. Takže ještě jednou díky a na 
shledanou na podzim.
 Ještě taková maličkost na závěr. V minulém čísle Zpravodaje se 
vloudila do tisku drobná chybička, za níž se omlouváme. Nejedná se 
o důchodce z Výravy, ale o důchodce z Černilova a z Újezda.

M.L.

Přijďte se podívat

Obecní úřad ve Výravě si Vás dovoluje pozvat na

SRAZ RODÁKŮ A PŘÁTEL OBCE VÝRAVA,
který se uskuteční dne 24. června od 13:30 hod. u příležitosti 

výročí 600 let od první historické zmínky o obci Výrava
a 100 let od vybudování a vysvěcení kaple sv. Jana Křtitele. 

Program: 13:30 sraz účastníků před obecním úřadem
  

  14:00 slavnostní průvod ke kapli sv. Jana Křtitele 
s položením kytice k pomníku padlých u bývalé 
školy.

  

  15:00 mše svatá v kapli sv. Jana Křtitele
  

  16:00 odpolední koncert v areálu hospody U Hrubých.
  

  20:00 taneční zábava ve Staré hospodě.

V průběhu oslav bude k poslechu a tanci hrát
pravá slovácká kapela Horenka.

V místě je zajištěno bohaté občerstvení.

Srdečně Vás zve obecní zastupitelstvo a organizační výbor.

Vážení milovníci výtvarného umění !
Připravili jsme pro Vás 

druhý ročník výtvarné soutěže

ČERNILOVSKÁ PALETA
 

Téma: Moje oblíbené zvíře, můj domácí mazlíček
 

Technika: Malba, kresba, grafika, nebo prostorová tvorba
 

Formát: Nejméně A4, jinak libovolný
 

 Kategorie:

 A předškoláci 0 – školní docházka
 B žáci prvního stupně
 C žáci druhého stupně
 D smíšené skupiny       
 E dospěláci

 

Termín odevzdání prací:  nejpozději  9. 6. 2006 
Vyhlášení: 16.6 2006  v 15:30 v hale školy

 

Své práce odevzdávejte do budovy školy Kateřině Blatníkové,
Ivě Kovářové popř. v kanceláři školy paní sekretářce.

Každou práci na zadní straně označte
jménem, příjmením, věkem, třídou a kategorií.

Výtvarná díla budou vystavena do 21. 6. v prostorách školy.
Po výstavě budou práce vráceny autorům. 

Těšíme se na Vaše výtvarná díla.
Kateřina Blatníková a Iva Kovářová.

ČERNILOVSKÝ PAŘEZ 2006

Připravujeme již 11. ročník, tentokrát bude
v sobotu 12. 8.2006 na sportovním areálu

„u dolejšáku“ v Černilově.
Dvacet pět tříčlenných týmů změří své síly

v netradičních disciplínách.
Soutěžícím se můžete stát i vy!

Sestavte tříčlenný tým, ve kterém nerozhoduje pohlaví ani věk,
vymyslete si název týmu a přihlaste se po 15. 6. 2006

u Jiřího Šulce ml. tel. č.: 495 431 624
nebo Františka Kerharta tel. č.: 495 431 358.

Startovné: tým / 200Kč.
                                                                                      Dolejšáci

 Již dnes zveme všechny čtenáře na tradiční Farní den do Černilova, 
který se bude konat  poslední neděli v srpnu. Ve farní stodole, na dvoře 
a v zahradě bude pro všechny příchozí připraven, mimo občerstvení 
program, při kterém si na své přijdou všichni bez ohledu na věk. Na 
závěr dne proběhne v kostele sv. Štěpána koncert. 
 Srdečně zvou pořadatelé!

POZVÁNÍ NA FARNÍ DEN

PLÁN SPORTOVNÍCH AKCÍ
V LEJŠOVCE

 V sobotu 24. června proběhne volejbalový turnaj smíše-
ných družstev. Začátek v 8.30. hod. Občerstvení zajištěno. 
Očekává se účast 10 týmů.
 V sobotu 26. srpna se koná již 17. ročník turnaje v malé 
kopané „O posvícenský tuplák“. Tuto kopanou charakterizuje 
netradiční pojetí pravidel (neexistují postranní auty, hraje 

Masarykova jubilejní základní škola a mate�ská škola v �ernilov�
oznamuje, že se koná 

22.�ervna 2006
v 16,30

na hale školy

Srde�n� zvou žáci a u�itelé školy! 
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se mezi diváky); hrací doba 2 x 20 minut v jednom zápase zajišťuje 
dokonalé vyčerpání hráčů. Místní slečny volí nejsympatičtějšího 
fotbalistu a předávají ceny. Těmi jsou mimo jiné originální ručně dělané 
poháry. Pravděpodobně budou startovat tato mužstva: Černilov, Smržov, 
Nemesis HK, Frantics Dogs HK, Libřice-Lejšovka B a Lejšovka A. 
Srdečně zveme všechny diváky.

Ing. Václav Bartoň

VÝRAVSKÝ TERACUP
 Na sobotu 10. 6. 2006 zveme spoluobčany a známé na tradiční 
„Teracup 2006“. Čtvrtý ročník těchto oblíbených závodů malo-
trakraktorů a „domamontů“ se bude konat tentokrát na víceúčelovém 
hřišti.

Nelíbí se nám
JAK VYPADÁ NAŠE OBEC

 Každoročně se všichni zastupitelé Obce Skalice rozhodují, jak 
vylepšit vzhled naší obce. Tato snaha se někdy daří, jindy zase ne. Obec 
v loňském roce dala upravit prostory, na které umístila kontejnery. 
Do nich mohou občané vhazovat tříděný odpad a to sklo a plasty. 
Někteří občané však považují tyto prostory za smetiště, kam mohou 
odkládat i odpad, který tam nepatří. A tak se na těchto prostorách 
objevují plechovky, různé obaly, odpadlé části plastů z aut atp. Tyto 
odpady patří přece jinam! Občané je mohou odvézt a bezplatně uložit 
na skládce v Hradci Králové v Kuklenách nebo u Petrofů. Začátkem 
května obecní pracovníci vyklidili a zametli tato místa. Nechceme již 
vidět, aby docházelo k znečišťování těchto prostorů. Vždyť vzhled 
naší vesnice je vizitkou všech našich obyvatel.

Eva Ornstová – místostarosta

ACH JO ...

 Tak nám zase zmizela jedna bývalá chlouba staré venkovské 
architektury v Černilově. V loňském roce to byla vrata bývalého 
statku pana Rudolfa Hojného (č.p. 59) na malé straně, na počátku 
března letošního roku - jen o pár desítek metrů dále - nádherná 
vrata bývalého statku pana Černého - Flanderky, připomínající 
dobu selského baroka. O obou uvedených vratech se můžete dočíst 
v nedávno vydané knize o Černilovu. Vrata statku pana Černého 
si už dnes můžete prohlédnout jen na snímku v knize na str.241. 
Škoda. Vždyť to byla jedna z mála již historických a zachovalých 
památek, která tu mohla ještě dlouho být ozdobou a připomínat 
cit pro krásu bývalých černilovských obyvatel, jejich stavební, 
truhlářské a kovářské umění. Jde snad o nějakou „epidemii“ bourání 
a zbytečného ničení všeho pěkného, co tu po našich předcích zbylo? 
Spíše jde o naprostou necitlivost a lhostejnost. Že se takováhle vrata 
k novému domu nehodí? Stačí se podívat na stará opuková vrata 
u bývalého statku pana Kupky s alejí bříz a vedle stojící nové domy. 

A OPĚT ČÍBR ...
 Už v dřívějších číslech časopisu ČERNILOVSKO jsme 
kritizovali řidiče, kteří nerespektují značku zákazu vjezdu do Číbru. 
Jedna cedule zákazu vjezdu je na kopci u Pultrů, další u horního 
kostela, třetí byla u vjezdu naproti čerpací stanici. Ta někomu tolik 
vadila, že ji strhnul a zbyl tam pouze sloupek. Ale v nejbližší době 
tam bude pracovníky OÚ opět instalována.
 Frekvence na této již značně rozbité asfaltce, která nebyla určena 
pro výletníky k projížďkám autem, je rok od roku stále větší. V době 
víkendu, zvlášť když je pěkné počasí a chcete se jít do této pěkné 
přírodní lokality projít, pomalu nestačíte uskakovat před auty všeho 
druhu, které se tam zcela bez zábran prohání i v pozdních večerních 
hodinách. Rozhodně to nejsou uživatelé pozemků. Většinou jsou za 
volantem mladí řidiči. A zkuste jim naznačit, že tam porušují zákaz 
vjezdu - jsou schopni na vás najíždět bez přibrzdění a aby vám dali 
najevo, jak je jim to jedno, stáhnou okénko a vyhodí za jízdy do 
příkopu petlahev.
 Někdo tam jede na rande (přece se nebude vysilovat chůzí nebo 
jízdou na kole), někdo pytlačit, někdo prohánět terénní motorku po 
soukromé louce, další vyhodit odpadky, jiný si tam na odpočívadle 
vymění motorový olej (starý olej samozřejmě vypustí na asfalt ). Ale 
jsou i výtečníci, kterým stojí za to v době sběru atypického odpadu 
přivézt tam televizní obrazovky a vyzkoušet si přímo na cestě, co 
to udělá, když je zapálí (3. května večer). Samozřejmě to po sobě 
neuklídí (v tomhle případě známe viníka).
 Kvůli těmto bezohledným řidičům se bude opět jednat o instalaci 
uzamykatelných závor, je jednáno s dopravní policií o kontrolních 
akcích. Navíc budou zaznamenávány SPZ (zvažuje se jejich 
zveřejnění včetně data a času) a výtečníkům hrozí, že navíc budou 
vyzváni k úklidu terénu.
 A pro ty ostatní: chcete-li tam pořádat mejdany s táborákem,mějte 
na paměti, že už minula doba socializmu, kdy všechno patřilo všem. 
Každý pozemek má svého majitele, který jistě nebude proti, když ho 
slušně požádáte.

Vl. Prokeš

Oprášeno z kronik
POHLED DO HISTORIE

 Byl tu květen a s ním i vzpomínka na slavné a historické dny roku 
1945. Letos jsme si připomněli 61.výročí ukončení druhé světové 
války a slavného Pražského povstání českého lidu. 7. května 1945 se 
vzdává německá armáda. Z 8. na 9. května končí druhá světová válka, 
která trvala 6 let. Už poněkolikáté otevírám knihu Jos. Slaniny a Zd. 
Vališe „ Generál Karel Kutlvašr“ , který byl vojenským velitelem 
Pražského povstání a znovu se začítám do jeho vzpomínek z povstání. 
Historikové tvrdí, že významé historické události se hodnotí po půl 
století … . Čas utíká, přicházejí nové poznatky, nové skutečnosti… .

Vždyť je to historický skvost, který nadělá „kus parády“ ( i když ... 
jak pro koho ). Zbouraná vrata byla spolu s vysokými smrky, které 
(zatím?) stojí v těsné blízkosti, určitě ozdobou místa, i když zmizely 
budovy statku.
 Jako by nestačilo, kolik podobných i kovaných vrat zmizelo 
v dobách hospodaření JZD. A to jen proto, aby se snadněji vjíždělo 
do objektu, nikomu to nepatřilo - no a proč by traktorista zbytečně 
zvedal zadek a slezl z traktoru. Dnes by ta zmizelá kovaná vrata 
leckdo bral jako ozdobu k novostavbě.
 Moc bych se přimlouval, aby místní stavební úřad, pokud je to 
ovšem v jeho moci, uchránil alespoň to, co ještě z té naší historické 
architektury zbývá, aby ji další generace černilovských obyvatel 
neznali jen ze stránek knihy o Černilovu.

Vl. Prokeš

Vrata u Černých, připomínající dobu selského baroka.
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 Na tyto události vzpomínáme každý po svém – jinak ti, kteří 
jsou pamětníky, jinak ti, kteří se chtějí o této době dozvědět něco 
z historických pramenů, kterých je jistě dostatek. V této vzpomínce 
uvádím některá čísla o druhé světové válce a jistě se najdou ti, kteří se 
nad nimi i zamyslí a kteří si tuto dobu připomenou.
 - Ve druhé světové válce zahynulo 10 tisíc československých 

vojáků, 300 tisíc civilistů.
 - V zahraničních armádách bojovalo 50 tisíc občanů ČSR.
 - Po pádu Francie byl v sev. Africe vytvořen pěší prapor 

v Sýrii pod vedením generála K. Klapálka. Proslavil se v boji 
o Tobruk.

 - V roce 1942 byl vytvořen v Buzuluku v SSSR I.čs.armádní 
sbor. Velitelem byl gen. L. Svoboda.

 - Ve Francii bojovalo 146 českých a slovenských letců. Ve 
Velké Británii bojovalo v řadách RAF 2200 čs.letců. Padlo 
jich přes 500.

 - Českoslovenští vojáci bojovali na všech frontách. I v Tichomoří.
 - Ve druhé světové válce bylo ve zbrani 110 milionů lidí.
 - V SSSR padlo 7 milionů civilistů a dvakrát tolik vojáků. 

V Japonsku padlo 1,3 mil. vojáků a 700 tisíc civilistů – Hirošima, 
Nagasaki

 - V Německu bylo zničeno 40% budov, v Polsku 1/3, ve Francii 
1/5. Válečné škody činily bilion dolarů.

 - A jaký byl důsledek války – Evropa byla rozdělena (tzv. 
studená válka…)

 - 30. dubna 1945 skončili sebevraždou Adolf Hitler a Eva Brau-
nová.

Memento druhé světové války:

 …zneuznávání lidských práv a pohrdání jimi vedlo k barbar-
ským činům, urážejícím svědomí lidstva. (Z Všeobecné deklarace 
lidských práv)

MK

LEJŠOVSKÁ OSÍDLENÍ

Úvodem
 Soupis není výpisem úřední matriky. Není totožný s policejními 
přihláškami k trvalému pobytu a s výsledky sčítání lidu. Vyhýbá 
se také tvrzení o majetku domu a o nájemním nebo jiném vztahu. 
Případným zájemcům, kteří z tohoto kronikářského přehledu chtějí 
čerpat pro doplnění nebo založení rodinné kroniky, to může být pouze 
vodítkem.
 Prvním zdrojem záznamů o historii lejšovských usedlostí jsou 
seznamy osadníků panství smiřického. Následuje evidence s popisem 
usedlostí, která byla svého času uložena u Okresního soudu v Jaroměři. 
Tehdy ještě nebyla jednotlivá stavení označena popisnými čísly.
 Pomocná obecní matrika byla založena později, v roce sčítání lidu 
- 1871. Starostové do matriky zapisovali asi do roku 1928, kdy byla 
založena h1avní obecní kronika, která nepřevzala funkci sledování 
pohybu obyvatel.
 Teprve roku 1978 při kronikářské soutěžní práci „Proměny 
vesnice“ mně přibyly materiály pro založení „kroniky domů“. I to 
však je málo a mám k Vám, čtenáři a rodáci, proto prosbu: Pokud 
v tomto materiálu naleznete chybné údaje a nebo zjistíte, že tam 
některé údaje nejsou, nahlaste je prosím na Obecní úřad v Lejšovce 
pro kronikáře.

Zdislav Vrabec

Soupis popisných čísel a jejich obyvatel 
v obci Lejšovka. Stav k roku 1992.

napsal: Zdislav Vrabec
Vydáno v roce 1995 u příležitosti oslav 100 let
Sboru hasičů v edici KALTOUZ.

pokračování - 2. díl

Dům č. 9
 Jedna z prvních usedlostí v Lejšovce, ne-li při vlastním osidlování, 
jediný statek, který si zachoval půdorys budov a v obou směrech místní 
trať pozemků.V roce 1588 měl zhruba dnešní výměru orné půdy. Pak 
v různých dobách polí přibývalo odlesňováním a odvodňováním. Ale 
také ubývalo oddělováním, většinou potomkům. První známí majitelé 
byli: Kateřina Andrejskova, Lukáš Rožnovskej, Karel Volák a pak od 
roku 1655 do r. 1670 Václav Bouček. Od té doby již jen rod Fabiánů. 
Nejdříve Jan, potom třikrát Václav, dvakrát Jan a opět Václav. Po něm 
nastoupili jednou Jan a pak Josefové. Josef Fabián druhý, narozený 
1922, měl z prvního manželství svého otce dva sourozence, Marii 
a Ludvíka, z druhého Jiřinu, Zdeňka a Květu. Sám se oženil s Boženou 
Kvíčerovou. Jejich syn se jmenuje Josef, dcera Božena.

Dům č. 10 
 Roku 1754 koupil Pavel Eliáš od čísla 11 vedle rohu Fabiánovy 
zahrady menší plácek, na kterém si postavil chalupu. Během padesáti 
let ji Eliášové dvakrát předali z otce na syna, po Václavovi byl Jan 
Eliáš, který měl dceru. Do chalupy se přiženil Václav Košťál. Předávání 
Václavům opět dvakrát. Po Košťálových se historie opakovala v podobě 
tří Josefů Špryňarů. S příchodem 20. století v chalupě č.10 zakládá 
rodinu Karel Svatoň s manželkou Anežkou. Během 17 let měli 8 dětí: 
Anna, Marie, Karel, Růžena, Václav, Anežka a Miroslava, nejstarší 
Františka se vdala za Františka Matušku a zůstala doma. V Lejšovce 
zůstal ještě Václav v č. 67. František a Františka Matuškovi vychovali 
čtyři děti, narozené ve dvacátých letech: Milenu,Marii,Libuši a Václava.
Po roce 1945 byla chalupa opuštěná. Po 200 letech existence našlo její 
zdivo uplatnění pod trávníkem hřiště podél lipového stromořadí. Číslo 
10 bylo později přiděleno Rýdlově chatě U Trojice.

Dům č. 11
 Necelý lán pozemků měla koncem 16. století u svého sídla 
v Lejšovce rodina Králova. Téměř až do Bílé Hory. Po ní se grunt 
jmenoval „Javůrkovský“ .Když se po třicetileté válce poměry ustálily, 
vystřídalo se na tomto statku od r. 1690 během sta let 8 různých 
majetnických příjmení.
 Ke konci 18. století převládá jméno Hrnčíř. Poslední na 
hospodářství, Václav Hrnčíř, nar. l831. Vdova po něm, Kateřina, 
se vrací se zbytkem rodiny na dvůr rodného statku Jandíkova, do 
domku č. 5l.
 Číslo 11 dostává nového hospodáře. Je to Václav Vaněk a Marie, 
roz. Vejrochová. Syn Josef s manželkou Annou mají v letech 1902 až 
1912 děti Václava, Marii, Josefa a Annu. Václav Vaněk se v Lejšovce 
již neoženil, byl koncem první republiky starostou, ale odchází. 
Hospodářství bylo celé rozprodáno. Hlavní kus pole od humen koupil 
Konečný z čísla 20. Stavení bylo různě užíváno jako byt i úřadovna 
MNV. Posléze objekt kupují Václav Pařízek a Marie a připojují ke 
svému sousednímu majetku č.12.

Dům č. 12
 Také na tomto gruntě se v neklidném stoletém období střídala 
jména držitelů:Křížová,Knitl,Khon,Macek. Potom již se objevilo 
známé lejšovské Hejcman. Jen dvakrát se vystřídali, pak kupuje grunt 
Jan Bouček, až přišli Hynkové, po sobě od r.1736: Jiří,Mikuláš,Jiří,Jan 
a dvakrát opět Jiří. Poslední Jiří Hynek se přiženil do čísla 5.V roce 
1845 koupili usedlost Jan Hejtman s Kateřinou z Jásenné.
 Roku 1870 byl na usedlosti opět nový majitel jménem Jan Andrejs, 
kterému se říkalo „pán“. Od toho odvozeno místní pojmenování 
„Pánův kopec“. Pole postupně pronajímal a rozprodával. Do nájmu 
dal i usedlost.Bydleli v ní Macháčkovi, Tajcingerovi (lesní úředník), 
Kaššovi, Skalický, Rezek,Prokop, Libřických. Nakonec usedlost 
koupil Rudolf Lenhart, nar. 1894 v Českém Meziříčí. Z prvního 
manželství je dcera Marie(1920), která se vdala za Václava Pařízka 
z č. 22. Pařízkovi později získali sousední číslo 11 a po smrti 
druhé ženy Lenhartové zdědili i číslo 12. Mají dvě dcery: Václavu, 
provdanou Silvarovou a Marii, provdanou Walterovou.

pokračování příště
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 Výpis ze zprávy, kterou vypracoval PhDr.Jiří Kalfert z AO MVČ 
Hradec Králové na základě žádosti Obecního úřadu ve Výravě pro 
potřeby ochrany archeologických památek v dotčeném území. Její 
plné znění je uloženo na OÚ ve Výravě a nebo si ji můžete přečíst na 
http://www.vyrava.cz .

Dějiny bádání
 Ačkoliv jsou archeologické nálezy ze sledovaného území známé již 
od poslední čtvrtiny 19. století, neproběhl dosud ve sledované oblasti 
žádný odborný výzkum ani cílená terénní prospekce. A tak jedinou 
prokázanou aktivitou byla rekognoskace místa nálezu neolitické 
kamenné sekery provedená r. 1961 V. Vokolkem (Justová 1968).
 Nálezové spektrum proto odpovídá obdobným souborům vzniklých 
příležitostnou aktivitou laiků. Mimo ojedinělé nálezy kamenných 
broušených nástrojů jsou zaznamenány pouze předměty z drahých 
kovů a mincovní depoty. Výjimku tvoří zpráva o středověkém (?) 
požářišti za hřbitovem, zachycená ovšem regionálním vlastivědným 
pracovníkem. Zcela chybí zprávy o drobnotvarých nálezech 
z obecných materiálů (např. štípaná industrie nebo keramické 
střepy) a nálezové okolnosti u známých artefaktů jsou značně kusé. 
Navíc většinu z nich známe jen z lakonických písemných zpráv, 
umožňujících pouze rámcové datováni.

Vývoj osídlení
 Na území Výravy představuje první doklad přítomnosti člověka 
náhodný nález kamenné sekery z roku 1960. Obdobný nález, 
uložený dle L. Domečky (1935) v místní škole není průkazný, 
protože školy sloužily v minulosti jako obvyklá úložiště obdobných 
předmětů z širšího okolí a školní sbírky bývaly v některých 
případech (prokázáno i ve Výravě) rozšiřovány i předměty ze značně 
vzdálených nalezišť. Následná pozdní doba kamenná je zastoupena 
vzácným opět ojedinělým nálezem silicitové (pazourkové) sekerky 
(viz přiložená tabulka).
 Z období kultur lidu popelnicových polí je z katastru Výravy 
znám nález zlatého pokladu. Obdobné nálezy nejsou v této oblasti 
nikterak neobvyklé a souvisí patrně s těžbou zlata v oblasti horního 
toku Dědiny (Zlatého potoka). Poklad byl nalezen na přesně neznámém 
místě obecních pozemků. Zprávy o jeho dalším osudu se liší. Dle 
nejrozšířenější (a bohužel asi nejpravděpodobnější verze) byl prodán 
v Hradci Králové zlatníkovi. Jiná nejasná (patrně zmatečná) zpráva 
hovoří o jeho možném uložení (či alespoň jeho části) v Národním muzeu 
v Praze. Nicméně poslední publikovaný soupis (Lehrberger - Fridrich 
- Gebhard – Hrala 1997) nález zVýravy ve fondech muzea neuvádí 
a pokládá ho za ztracený. Neméně problematická se v tomto ohledu 
jeví i existence zlatého plíšku s očkem ve sbírce jaroměřského muzea. 
I on pochází údajně z Výravy jak potvrzuje m.j. i soupis muzejních 
fondů zr. 1907 (PauI1907) a rovněž datace souhlasí (Vokolek 2003). 
Rozporný je pouze popis nálezu, kdy se ve starších zprávách o depotu 
výslovně hovoří o „svitcích zlatých drátů“ a plíšek v literatuře figuruje 
jako tzv. „zlatá cetka“ (poprvé Duška 1900), proto (ve shodě s míněním 
V. Vokolka) nelze jeho provenienci jednoznačně potvrdit. 
 Zhruba ve shodné době byl ve Výravě nalezen další zlatý 
předmět uložený dnes ve fondech hradeckého muzea. Roku 1895 zde 
totiž byla na neznámém místě objevena zlatá náušnice (typ se třemi 
bubínky, viz tabulka) z období raného středověku (doby hradištní). 
Přestože představuje důležitý doklad kontaktu se severní polskou 
oblastí je zcela ojedinělá svoji surovinou, protože všechny ostatní 
známé exempláře jsou stříbrné. Bohužel ani u této náušnice neznáme 
jakékoliv okolnosti nálezu. Do shodného časového horizontu se 
hlásí i nález měděné byzantské mince císaře Jakuba II. Otvor v ní 
však nevylučuje možnost, že byla po určitou dobu využívána jako 
přívěšek a pozbyla tím svoji monetární funkci.
 Z období vrcholného středověku pochází první historické zprávy 
o osídlení dnešního výravského katastru. Ves vzniklá s okolními 
obcemi vyklučením části královského lesa se připomíná až roku 1406 
(Profous 1957, 660-661, Horyna 1968, 499-500) a ani svým tvarem 

ARCHEOLOGICKÉ NÁLEZY
NA KATASTRÁLNÍM ÚZEMÍ VÝRAVY

kolonizační údolní lánové vsi (charakteristické pro vsi 2. poloviny 13. 
a ve 14. století) tuto zprávu nevyvrací. Pro starší založení by pak mohla 
svědčit zpráva o nálezu spáleniště s tuhovou keramikou u výravského 
hřbitova, protože nádoby s přísadou tuhy v keramické mase jsou 
charakteristickým nálezem ze 13. století. Zdroj je však chápán jako 
dubiosní a zpráva nebyla dosud řádně ověřena. Navíc je do daného 
prostoru lokalizován i horní z obou výravských větrných mlýnů.
 Následné nálezy mincovních pokladů jsou jen odrazem neklidné 
historie východních Čech (k tomu např. Nemeškalová-Jiroudková, 
2002).
 Osada Dolní Černilov byla vysazena ve tvaru ulicové vsi až 
v rámci raabizačních reforem, r. 1769 v místě zvaném „Černilovská 
Pustina“. Starší historické zprávy se tak týkají patrně jen sousedního 
Černilova (uváděného od 14. století i pod názvem Schlackendorf).

Soupis kulturních památek
 Podle jmenného seznamu nemovitých kulturních památek okresu 
Hradec Králové (stav k 1.1. 2001) není na katastru obce uváděna 
žádná zapsaná kulturní památka.

Soupis archeologických nalezišť (podle stáří nálezů)
 1. parc. č. 1295/1; nalezl p. Javůrek r. 1960, kamenná sekera kultury 

s vypíchanou keramikou; Vokolek 1961; Justová 1968,308;
 2. osada Dolní Čemilov; na poli J. Bašeho; dar učitele V.S. Ponce 

z Čemilova; eneolitická pazourková sekera; M Hradec Králové, 
inv.č. 2684; Duška 1898, 26; Duška 1900, 94; Domečka - Sál 
1926, 26; Kalferst - Prostředník 1993, 29, Tab. XII: 7;

 3. na obecním poli; vykopal p. Kubásek; zlaté lužické svitky 
(závěsky?); prodáno zlatníkovi; část možná v Národním muzeu 
v Praze; v muzeu Jaroměř - inv.č. 630, (údajně) ze stejné polohy 
získán r. 1894 roztepaný zlatý proužek s očkem 6,7 x 1,5 cm, váha 
2,33 g (Duška uvádí jeho dělku 15 cm a očko na každěm konci);
Duška 1898, 27; Duška 1900, 93-94; Šnajdr 1903, 8, 10; 
Cechner 1904, 195; Domečka 1929, 108n.; Domečka 1935, 
339; Hásek 1955, 673; -ŠV- 1984/85; Lehrberger – Fridrich 
– Gebhard – Hrala 1997,282,. Vokolek2003, 348;

 4. r. 1895; mladší doba hradištní, zlatá náušnice tzv. „arabského 
díla“ (1,3 x 0,9 cm); uložena v M Hradec Králové, inv. č. 23 277; 
H. Preidel (nedoloženě) interpretoval tento nález jako hrobový; 
Duška 1898,27,. Domečka 1898, 279; Duška 1900, 93;. Cechner 
1904, 195; Píč 1909, 350; Domečka 1912, 57n; Domečka 1929, 
108n; Domečka 1935, 339; Preidel (b.r.), 34; Vokolek 1962, 29, 
obr. 20; Sláma 1963, 243; Šíma 1972, 15; Benešová 1995, 131; 
Anonym 1941;

 5. na návsi; r .1880, při kopání základů blíže neurčené stavby; 
středověk, měděná byzantinská mince (Jakub II.); sbírka 
poštmistra J. Baudiše v Jaroměři; v minci otvor – závěska (?);

 6. od hřbitovní zdi k severu;, spáleniště budovy, středověká - 13. stol. 
(?) tuhová keramika; Šíma 1972, 15;

 7. pole p. Josefa Hájka; v r. 1902; středověký mincovní depot 
v nádobě (cca 900 ks pražských grošů Václava IV.); muzeum 
v Hradci Králové (část); Městské muzeum Hořice v Podkrkonoší 
1 ks (z Matějkovy sbírky), inv.č. 16 568; nádoba v Městském 
muzeu Jaroměř, inv. č. 5312 (dar J. Matějky z Josefova); v první 
zprávě (anonym 1902) označeny jako „drobné ruské mince 
z rusko-francouzské války“; Anonym 1902, 647; Domečka 1905, 
6,. Domečka 1935,339-34;. Nohejlová-Prátová 1956, 164 -položka 
č. 2236; Šůla 1966,99; Nemeškalová-Jiroudková 2002,134;

 8. Mezi Černilovem a Výravou; r. 1896; depot blíže neurčených 
novověkých zlatých mincí (popsány 4 dukáty z r. 1630 - 1646); 
ostatní rozchváceno; k tomuto nálezu se možná vztahuje i zpráva 
o nálezu mincí z r. 1932 (za laskavou informaci děkuji OÚ Výrava);
Anonym 1896, 654; Domečka 1935, 339; Nohejlová-Prátová 
1957, 264 -položka č. 4384; Šůla 1966, 100;

 9. intravilán, v blíže neurčeném domě (majitel nebo nálezce - Matěj 
Sylwal); při stavbě kamen, r.1831, blíže neurčené stříbrné mince; 
patrně zkomolené jméno „Zilvar“ (v obci doloženo - např. mlynář 
Zilvar z čp. 5) Nohejlová-Prátová 1957, 264 - položka č. 4383;
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Společenská kronika

Březen 2006

 Kurková Aloisie Černilov 85 let
 Růžičková Františka Černilov 101 let
 Svíčka Jan Újezd 80 let

Květen 2006

 Klosová Helena Újezd 75 let
 Voborníková Anna Bukovina 85 let
 Tomanová Anna Černilov 85 let
 Fabián Oldřich Černilov 80 let
 Kadeřávková Mária Černilov 75 let
 Menclová Marta Černilov 75 let

Březen 2006

 Věra Krámová 60 let

Květen 2006

 Anna Lukášková 80 let
 Hana Prouzová 60 let

Blahopřejeme.

 Marie Dufková 28. 6. 80 let
 Jan Špatenka 28. 7. 65 let
 Marie Petráčková 15. 8. 891et
 Marie Budinská 29. 8. 86 let
 Něhoslav Bek 2. 8. 81 let
 Ladislav Šulc 8. 8. 81 let
 Josef Dufek 31. 8. 80 let
 Jiří Budinský 1. 8. 65 let

Výročí v Libřicích

Jubilea v Lejšovce

Jubilea v Černilově

Duben 2006
 Adámková Eva Skalice 31 60 let

Květen 2006
 Toušková Jana Číbuz  4 60 let
 Škopová Jana Skalice 1 65 let
 Holečková Božena Skalice 43 92 let

Červen 2006
 Konířová Jana Skalice 14 85 let

Všem jubilantům přejeme hodně zdraví a štěstí.

Výročí ve Skalici

Duben
 Jaromíra Hryzlíková Hubíles 75 let

Květen
 Miroslav Čutka Smržov 60 let
 Marie Řeháková Smržov 70 let   
 Věra Uhrová Hubíles 60 let

Červen
 Ludmila Hušáková Smržov 70 let 
 Vladimíra Baumgartnerová Smržov 55 let
 Růžena Pazderková Smržov 75 let
 Olga Šimková Hubíles 60 let
 Anna Silvarová Smržov 87 let

Výročí občanů Smržova a Hubílesa
ve 2 čtvrtletí 2006

ÚMRTÍ 2006
Marie Schejbalová Smržov 16. 8. 1910 - 16. 2. 2006
Josefa Šimková Hubíles 23. 10. 1923 - 7. 4. 2006 
Josef Krb Smržov  6. 7. 1936 - 11. 5. 2006 
Josef Kučera Hubíles 14. 5. 1926 - 13. 5. 2006

NAROZENÍ 2006
Ondřej Lovas Smržov 9. 2. 2006 
Tereza Baštová Smržov 20. 4. 2006 

Noví občánci dostávají od OÚ  Smržov
vkladní knížku s vkladem 1000,- Kč

Hartych Zdeněk 60 let
Machačová Věra 65 let
Fabián Vladimír 75 let
Rýdl Jiří 75 let

Zprávy z matriky ve Výravě

Špaček Václav 75 let
Lukášek Vladimír 80 let
Šimůnek Bohumil 80 let
Havlová Marie 85 let

JUBILEA

Blahopřejeme.

 Ve dnech 13. a 14. června pořádá ZŠ Černilov
sběr starého papíru.

13. června v době od 7,00 do 7.55 
a odpoledne od 15.00 do 17.00 hodin.

14. června v době od 7.00 do 7.55 hodin.

Informace pro čtenáře
SBĚR STARÉHO PAPÍRU 

UPOZORNĚNÍ PRO PACIENTY
 V prosinci 2005 ukončil činnost pan doktor Rudolf Príbyš na 
PK II. Od ledna 2006 pracuje ve stejné ordinaci MUDr. Středová, 
která prosí pacienty, kteří ji ještě nenavštívili, aby se v nejbližším 
termínu u ní zaregistrovali nebo oznámili změnu lékaře a vyzvedli 
si svou zdravotní dokumentaci. Uzávěrka jejich registrací je 
30.6.2006.
 Děkujeme za pochopení a spolupráci.

Kontakt:
MUDr. Miroslava Středová, POLIKLINIKA II

Tel. 495865435

 10. katastr; koupil J. Duška, r. 1882; nedatovaný přeslen z bílé hlíny; 
Duška 1898, 27;

 11. katastr; nedatovaný „bronzový kroužek, posetý malými pupíčky“, 
průměr 2,0 cm - puncováním zdobená nášivka (?); Městské 
muzeum Jaroměř, inv.č. 645; (inventář muzejní sbírky zpracované 
J Tomským);

 12. ve škole je uložen nelokalizovaný broušený neolitický kamenný 
nástroj a slezskoplatěnická nádoba z polského pohřebiště (od 
Vratislavi, dar. J. Vávry); Domečka 1935, 339;
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- silové elektrické energie o -12%,

- pohonných hmot o 0,40 až 1,00 Kč/1 litr,

- volání z mobilní sítě za 0,05 Kč/1 min, SMS 0,66 Kč

- pobyty i v cizině včetně letecké dopravy až o -10%

- další finanční, majetkové služby, pojištění, nákupy atd.

B r i g á d a  -  s p o l u p r á c e  m o ž n á

Ing. ČUTKA Miroslav, Smržov 29 50303 Smiřice,
tel. 495 421 966 kancelář č.18 Gočárova 504 Hradec králové 2 50002

tel. 603 500 752 budova SUDOPu, 100 m jižně od autobusového nádraží

PŮJČKY - ÚVĚRY I NEBANKOVNÍ !

- 2 státní příspěvky 15 - 50%, státní garance na spoření, úročení 
min. čisté 2,4% p.a., výnos 7,9% p.a, nárok na hypoteční pevný 
úrok 3,9 - 5,6% p.a

- daňové výhoddy, úlevy u spoření, investic, úvěrů

- půjčky, úvery téměř pro každého, s i bez prokazování příjmu.

Zprostředkuji také:

Další výhody a slevy:

KOUPÍM POŠTOVNÍ ZNÁMKY,
celé sbírky, větší množství i pozůstalost po sběrateli. 
Platím v hotovosti. Informace na tel.: 724 229 292

Vážení zákazníci, dovolujeme si Vás upozornit, že začal 
fungovat nový internetový portál 

www.remeslasluzby.cz
Máte firmu, podnikáte v některém z řemeslných oborů,

nebo služeb?
Nechcete investovat příliš, ale chcete mít vlastní

internetové stránky?
Nyní můžete mít i vy, za zlomek běžné ceny,

svoji vlastní www prezentaci.

Obraťte se na nás ! WWW stránky pro všechny již od 238 Kč měsíčně

Co nabízíme:
 - vytvoříme Vám přehledné www stránky 
 - zaregistrujeme po internetu 
 - vytvoříme alternativní stránku pro tisk 
 - ke každé prezentaci nabízíme emailovou schránku
  a statistiku přístupů 
 - pro podnikatele z Černilovského mikroregionu nabízíme 

ZDARMA souběžnou inzerci na stránkách www.cernilov.cz 
(ušetříte až 714 Kč ročně)

 - nonstop podpora, aktualizace obsahu zdarma

Zajímá Vás více? Ozvěte se nám! Příjem objednávek: 
telefon: 736 461 370   mail: info@remeslasluzby.cz 

Objednávku můžete provést také přímo ze stránek 
remeslasluzby.cz/registrace.php 

WWW Portál provozuje firma DENY Computers – Jan Nývlt, 
Černilov 150, 50343

V Ý H O D N Á  N A B Í D K AV Ý H O D N Á  N A B Í D K A  

P L O Š N ÉP L O Š N É
I N Z E R C EI N Z E R C E

V E  Z P R A V O D A J I  P R O  V E  Z P R A V O D A J I  P R O  F I R M YF I R M Y
I  J E D N O T L I V C E !I  J E D N O T L I V C E !

1400 VÝTISKŮ - ZDARMA DORUČENÝCH TÉMĚŘ DO VŠECH 
DOMÁCNOSTÍ V MIKROREGIONU ČERNILOVSKO A OBCE SKALICE.

O r i e n t a č n í  c e n y :O r i e n t a č n í  c e n y :

Bližší informace o způsobu inzerování
na OÚ v Černilově

dále na tel. 495 431 485 nebo 723 019 759 po 16 hodině
či e-mailu: dana.hoff@volny.cz

(velikost přílohy max. do 5MB) (p.Hoffmannová)

DO 20 CM2     120 KČ120 KČ        DO 1/8 STRANY   300 KČ300 KČ 
1/4 STRANY   540 KČ540 KČ  

DO 50 CM2   300 KČ300 KČ          DO 1/4 STRANY
 390 KČ390 KČ        1/2 STRANY  750 750 KČKČ  

CELÁ STRANA    1500 KČ1500 KČ

Příjemné prožití prázdnin a času dovolených 
přejí obecní úřady všech obcí Mikroregionu 

Černilovsko.
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Tisk AG TYP Kostelec n. Orl.,agtyp@iol.cz, náklad 1400 ks
Příspěvky odevzdávejte a inzerci objednávejte na OÚ v Černilově nebo na těchto e-mailech: cernilov@iol.cz nebo dana.hoff@volny.cz

Abychom podobným problémům pře-
dešli, na  bízí Královéhradecká provoz-
ní, a.s. svým odběratelům dovoz pit-
né vody cisternou za cenu vodného 
a stočného bez nákladů na dopravu. 
Tento způsob naplnění bazénu zaru-
čuje odběratelům zachování kvality 
pitné vody a negativně neovlivňuje 
provoz vodovodních sítí. 
Kontakt pro zajištění dovozu vody cis-
ternou: 

Královéhradecká provozní, a.s.
         841 11 12 13

DOPRAVA VODY ZDARMA

Bazén je však nejprve potřeba napustit. Napuštění bazénu vodou z vodo-
vodní sítě a tedy jejím nadměrným odběrem, se zvyšuje riziko uvolnění 
léta usazovaných inkrustů způsobené vlivem vysokých rychlostí proudění 
v potrubí.

Slunce a voda, 
bazén doma. 
Radost 
pro děti 
i dospělé.

BAZÉN S KŘIŠŤÁLOVOU VODOU

�

Váš dodavatel 
vodárenských služeb

Foto: Mountfield

Dopřejte si letního potěšení - chvíle odpočinku 
a zábavy u bazénu s křišťálově čistou vodou.


